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Výsledky volieb do orgánov 
samosprávy obcí Na slovíčko s primátorom

Milí Kremničania,

v úvode môjho príhovoru vám chcem poďakovať 
za vaše hlasy a prejavenú podporu v komunálnych 
voľbách.  Volebný úspech  je pre mňa zaväzujúci a 
zároveň motivujúci, ale určite je aj hodnotením mojej 
práce v predchádzajúcich rokoch.  Chcem poďako-
vať poslancom mestského zastupiteľstva, s ktorými 
som spolupracoval  štyri roky. Nie je vždy jednodu-
ché zjednotiť názory a požiadavky jednotlivých sku-
pín  ľudí, ale myslím si, že v minulom zastupiteľstve sa 
nám to zväčša  podarilo. 
Jedným z výsledkom našej práce je aj zrekonštru-
ovaná  Zechenterova ulica, ktorá bola otvorená v 
polovici novembra. K dnešnému dňu sú dokončené  
práce na chodníkoch, osadené osvetlenie. Verím, že 
motoristi oceňujú parkovacie plochy, ktoré pribudli v 
tomto úseku.
Začalo sa s preberaním zrekonštruovanej mestskej 
telocvične, kde sa odstraňujú nedostatky a posled-
ným krokom je osadenie interiérových dverí, ktoré 
výrobca nedokázal dodať v pôvodne dohodnutom 
termíne.  Mestské oddiely v tomto priestore začínajú 
so svojou činnosťou od 1. 12. 2018.
Na futbalovom ihrisku pribudli nové striedačky a za-
vlažovanie ihriska, ktoré prispeje k skvalitneniu tráv-
nika. Verím, že zlepšené podmienky pre tréningy i 
zápasy prispejú k ešte väčšiemu záujmu mladých o 
tento šport.
Podarilo sa nám vymeniť plynové kotle na Základ-
nej škole na Angyalovej ulici, kde by mala úspora na 
vykurovaní vplyvom novej technológie predstavovať 
až do 40%. Sľubovaný sanitárny kontajner je osade-
ný na svojom mieste na Skalke a túto sezónu začína 
slúžiť návštevníkom.  Bolo opravené osvetlenie par-
koviska na Skalke a kryty lámp verejného osvetlenia.
V rámci letnej údržby lyžiarskych bežeckých tratí sme 
zmulčovali a pokosili štandardné trate, ale aj sever-
ný a južný okruh. Tu sa odrobili práce v rozsahu viac 
ako sto hodín, čo predstavuje náklad viac ako 3500 
€. Odstránili sme veľké  kamene, ktoré poškodzovali 
radlice ratrakov smerom od Štadióna R. Čillíka k Lo-
pušnému vrchu, v tomto úseku sme aj vyrovnali terén 
vymytý dažďom.  Dobrovoľníci a oddiely MKL a Bie-
la Stopa  upravili a prepílili cestu cez Frajungy, aby aj 
tento úsek mohol byť v zime upravovaný ratrakom.
V závere mi dovoľte poďakovať Mincovni Kremnica, 
š.p., za deň otvorených dverí, ktorý zorganizovali pre 
občanov z nášho regiónu a ich príbuzných pri príleži-
tosti osláv mesta a nepretržitej prevádzky Mincovne. 
Tiež sa chcem poďakovať všetkým organizáciám a 
dobrovoľníkom, vďaka ktorým bol celý rok slávnost-
ným rokom 690. výročia založenia mesta Kremnica.
Dovoľte mi aj touto cestou pozvať vás na slávnostné 
zastupiteľstvo, ktoré sa bude konať dňa 6. 12. 2018 o 
16.00 hod. v radnej sieni mestského úradu a o 17.00 
hod. na mestského Mikuláša so slávnostným rozsvie-
tením vianočného stromčeka.
Prajem vám príjemné adventné obdobie a pri pred-
vianočných stresoch si nájdite chvíľku času na teplý 
punč a Vianočné trhy v medzibrání  v dňoch od 18. 
do 20. 12. 2018. Teším sa na stretnutie.

Alexander Ferenčík
primátor mesta Kremnica

alexander.ferencik@kremnica.sk
+421 903 808 560

TESCO v Kremnici

str. 2

Veronika Chrienová

Rekonštrukcia mestskej 
telocvične je dokončená

Budova mestskej telocvične z roku 1962 si prešla 
rozsiahlou komplexnou obnovou, ktorá podľa 
plánu zahŕňa obnovu strechy, okien, celkovú re-
konštrukciu haly vrátane podláh či zateplenie. V 

alarmujúcom stave boli aj šatne a sprchy, ktoré si 
takisto prešli kompletnou opravou. Mestská telo-
cvičňa by mala byť v prevádzke už čoskoro.

pokračovanie na strane 4 

text neprešiel jazykovou korektúrou
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Výsledky volieb do orgánov samosprávy obcí 2018
V sobotu 10. novembra 2018 sa aj v Kremnici uskutočnili voľby do orgánov samosprávy obcí. Volili sme si spomedzi 3 kandidátov na primátora a 11 po-
slancov z celkovo 24 prihlásených kandidátov. 

Primátorom Kremnice sa opäť stal Alexander Ferenčík

Alexander Ferenčík 1 244 hlasov

Martin Novodomec 556 hlasov

Jaroslav Slašťan  409 hlasov

VOĽBA PRIMÁTORA MESTA

VOĽBY V KREMNICI
Počet voličov zapísaných v zozname 
voličov    4 251

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na 
hlasovaní    2 253

Počet platných hlasovacích lístkov 
odovzdaných pre voľby do mestské-
ho zastupiteľstva   2 217

Počet platných hlasovacích lístkov 
odovzdaných pre voľby primátora 
mesta    2 209

1. Iveta Ceferová / nezávislý kandidát  1 218 hlasov
2. Marián Vojtko / nezávislý kandidát  909 hlasov
3. Dušan Privalinec / nezávislý kandidát 908 hlasov
4. Martin Kapšo / nezávislý kandidát  876 hlasov
5. Janka Volková / nezávislý kandidát  838 hlasov
6. Viera Vaská / nezávislý kandidát  823 hlasov
7. Ondrej Horváth / nezávislý kandidát 797 hlasov
8. Martin Novodomec / KDH   779 hlasov
9. Alexander Sekaj / nezávislý kandidát 686 hlasov
10. Radovan Junas / KDH    674 hlasov
11. Tomáš Heriban / nezávislý kandidát 668 hlasov

VÝSLEDKY VOLIEB 
DO MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA

Zvolení poslanci mestského zastupiteľstva pre 
volebné obdobie 2018 - 2022

Náhradníci - kandidáti, ktorí neboli zvolení do 
mestského zastupiteľstva

1. Tibor Ferenčík / nezávislý kandidát  637 hlasov
2. Štefan Drozd / SMER-SD   576 hlasov
3. Miloš Bíreš / nezávislý kandidát  517 hlasov
4. Norbert Boldiš / nezávislý kandidát  514 hlasov
5. Klára Štroffeková / KDH   508 hlasov
6. Silver Jurtinus / SPOLU    466 hlasov
7. Ingrid Trokšiarová / nezávislý kandidát 438 hlasov
8.Andrej Pavlikovský / nezávislý kandidát 401 hlasov
9. Michal Romanovský / SMER-SD  385 hlasov
10. Maroš Kraml / SMER-SD   376 hlasov
11. Peter Gregáň / Národná koalícia  236 hlasov
12. Dušana Batisová/ SaS, OĽaNO  199 hlasov. 
13. Roman Szabó / SNS    199 hlasov

Spomíname na svojich blízkych
Dňa 21. 10. 2018 uplynuli 2 roky od úmrtia nášho milo-

vaného manžela, otca, syna, brata a švagra, pána

Petra Píriho.

Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu prosím tichú 
spomienku. Manželka Ivana a chlapci.

Dňa 8. novembra 2018 uplynulo 10 rokov, 
čo nás navždy opustila naša milovaná

Anna Durbáková.

S láskou spomínajú manžel Ladislav, deti Miriam a Peter, 
nevesta Zuzana, sestra Emília a vnúčatá Tomáš, Alica a 

Michal.

Dňa 22. 12. si pripomenieme 15. výročie úmrtia nášho 
otca, starého otca, švagra a uja, pána

Pavla Plavca.

S láskou spomínaja dcéra Ľubica s rodinou, syn Pavel s 
rodinou, švagriná Želka s rodinou.

Poďakovania

Kto ho poznal, spomenie, kto ho mal rád, nezabudne.
Žiješ v srdciach tých, ktorí ťa milovali.

Úprimne ďakujeme celej rodine, priateľom a známym za 
prejavy sústrasti, 

kvetinové dary a účasť na poslednej rozlúčke 
s našou milovanou mamičkou a starkou 

Ľubicou Holicovou,

ktorá nás navždy opustila 21.10.2018.
Smútiaca rodina

Ďakujeme našej rodine, priateľom, spolupracovníkom, 
susedom a známym, ktorí sa prišli rozlúčiť 

dňa 24. októbra 2018 s našim drahým 

Jozefom Krištofom.

Za kvetinové dary a kondolencie úprimne ďakujeme.
Smútiaca manželka a deti s rodinami.
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Kremničania si zvolili nových, ale aj staronových poslancov.
Kremničania si spomedzi 24 kandidátov na poslancov mestského zastupiteľstva zvolili 11. Do poslaneckých lavíc si zasadnú 3 ženy a 8 mužov. Z pred-
chádzajúceho volebného obdobia sa do zastupiteľstva vrátia 3 poslanci a 2 poslankyne. Zvoleným poslancom sme položili pár otázok. Odpovedať sa 
rozhodlo osem budúcich zástupcov samosprávy.                    pozn. reakcie poslancov sú zoradené podľa abecedy

Veronika Chrienová

IVETA CEFEROVÁ
Čo ako prvé spravíte v roli poslankyne?
V prvom rade sa chcem poďakovať všetkým,  
ktorí ma podporili vo voľbách.  
Je potrebné stretnúť  sa so zvolenými kolegami a 
dohodnúť sa na členoch komisií, školských rád a 
rozpise zastupiteľstiev.  A samozrejme  spoločne 
s novozvolenými poslancami nájsť prienik voleb-
ných programov a pracovať na ich realizácii. Na 
úrade nám zostali rozpracované projekty, v reali-
zácii ktorých plynule pokračujeme. 

Na akú oblasť sa ako poslankyňa zameriate?
Tak ako v predchádzajúcom volebnom období, 
tak aj v tomto chcem sa výraznejšie zamerať na 
sociálnu, bytovú oblasť a cestovný ruch.

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Kde vidím Kremnicu o štyri roky? Ja osobne si my-
slím, že mesto sa uberá dobrým smerom. Verím, 
že nájdeme v poslaneckom zbore podporu pre 
dobré myšlienky.  Po predchádzajúcich štyroch ro-
koch môžem konštatovať, že prichádza podpora 
aj z podnikateľských kruhov a Kremnica sa stáva 
vyhľadávanou turistickou destináciou.  Mojím že-
laním je, aby  turisti u nás ostávali dlhodobejšie, 
nakoľko je tu čo pozerať. A samozrejme naďaTlej 
chceme pokračovať v skrášľovaní mesta.

TOMÁŠ HERIBAN
Čo ako prvé spravíte v roli poslanca?
Naplánovať priority na 4 roky a hlavne sa dohod-
núť s poslancami. 
Každý z poslancov má svoje priority a svoj vlast-
ný názor, treba to skĺbiť. Nerád by som bol, aby 
vznikali hádky. Sú pred nami 4 roky, treba ich vy-
užiť efektívne a nie hádkami a skupinkovaním. 

Na akú oblasť sa ako poslanec zameriate?
Oblastí, ktoré ma v Kremnici trápia je viacej a za-
merať sa na jednu podľa mňa nie je správne. Tre-
ba myslieť aj na to, že sú bohaté časy a tie tu ne-
budú večne, preto peniaze v mestskej kase treba 
čo najlepšie využiť a netlačiť dlhodobé problémy 
pred sebou. 
Ako príklad uvediem stav niektorých komunikácii. 
V posledných rokoch sa síce pohli ľady, no kvalita 
niektorých opravovaných ciest a chodníkov nie je 
dostačujúca . 

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Moja predstava je hlavne aby občania mesta boli 
spokojní, že v Kremnici bývajú. Aby videli, že pro-
blémy, ktoré ich v meste trápia sa riešia. 
Veľmi by sa mi páčilo, keby sa do Kremnice začali 
vracať mladí ľudia a rodiny.

ONDREJ HORVÁTH
Čo ako prvé spravíte v roli poslanca?
Chcem sa čo najskôr oboznámiť so všetkými zá-
ležitosťami, ktoré budeme mať v mestskom zastu-
piteľstve v najbližšom období na stole. Taktiež sa 
potrebujem čo najrýchlejšie dostať do procesov 
fungovania zastupiteľstva, keďže som jediný z 
novozvolených poslancov, pre ktorého je to úplne 
nová skúsenosť.

Na akú oblasť sa ako poslanec zameriate?
Oblasti, v ktorých mám skúsenosti sú tvorba a 
riadenie projektov, dátová analytika, marketin-
gová komunikácia a cestovný ruch. Zo zloženia 
zastupiteľstva mám veľmi dobrý pocit a teším 
sa, ako všetci spolu aj s vedením mesta budeme 
hľadať a nachádzať riešenia Kremnických pro-
blémov a nové nápady na rozvoj mesta.

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Keďže som optimista, vidím ju v dobrej kondícií, 
s novými rozbehnutými projektami, akciami, no-
vou energiou a spokojnejšími Kremničanmi. Verím, 
že pribudnú opravené cesty, chodníky a budovy, 
Skalka a Relax centrum budú fungovať, pribud-
ne nový supermarket so športoviskom a veľmi si 
želám, aby sa dovtedy usmialo šťastie aj na ne-
šťastné kúpalisko.

RADOVAN JUNAS
Čo ako prvé spravíte v roli poslanca?
Chcem  sa Vám predovšetkým poďakovať za dô-
veru, ktorú ste mi prejavili odovzdaním svojho 
hlasu vo voľbách do mestského zastupiteľstva, 
veľmi si to vážim. 
Chcem prispieť svojimi skúsenosťami pri koordi-
nácii a súčinnosti mesta pri poskytovaní zdravot-
nej starostlivosti a podujatiach v rámci zdravotnej 
osvety. 
Rád tiež budem podporovať oblasť kultúry - 
najmä tej pôvodnej – „Made in Kremnica“.

Na akú oblasť sa ako poslanec zameriate?
Mojou prioritou, ktorej by som sa chcel od zači-
atku aktívne venovať, je sociálna oblasť – zlep-
šovanie sociálnej infraštruktúry (príkladom môže 
byť zriadenie stacionára pre seniorov, či zdravot-
ne postihnutých). 

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Verím, že náš čakajú 4 roky tvorivej spolupráce, 
otvorenosti a hľadania dobrých riešení, vhodných 
ciest a nie prekážok. To by mohlo Kremnicu ďalej 
posunúť. 
Nech sa tu cítime všetci dobre, naplnene a bez-
pečne.

DUŠAN PRIVALINEC
Čo ako prvé spravíte v roli poslanca?
Chcel by som sa v prvom rade poďakovať všet-
kým voličom, ktorí boli ochotní prísť  10.11.2018 
a  krúžkovali svoj názor. Ja verím že nasledujúce 
roky budeme všetci  spoločne ochotní pomôcť aj 
pri rôznych projektoch a akciách, ktoré toto mesto 
zveľadia a zviditeľnia. Stretol som sa náhodou s 
tromi mojimi voličmi a vyslovili svoje požiadavky 
na zveľadenie svojho okolia a zlepšenie  prístu-
pu k svojim príbytkom takže prvý rok už mám na 
čom pracovať.

Na akú oblasť sa ako poslanec zameriate?
Som športovo a spoločensky založený človek  
takže v tejto oblasti by som chcel byť užitočný 
a pomôcť svojimi skúsenosťami a organizačnými 
schopnosťami.

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Verím v to že po 4 rokoch sa budem môcť pozrieť 
do oči  komukoľvek v Kremnici a povedať im, že 
som robil všetko čo bolo v mojich silách, aby sme 
sa mohli v našom meste cítiť lepšie a spokojnejšie.

VIERA VASKÁ
Čo ako prvé spravíte v roli poslankyne?
Budem sa snažiť o transparentnú a otvorenú samo-
správu, s cieľom informovať a vťahovať Kremniča-
nov do diania v meste a spolupodieľať sa na jeho 
smerovaní, prostredníctvom všetkých dostupných 
komunikačných  kanálov. Zároveň ich oboznamovať 
o realizovaných aktivitách,  ich finančnom vyhodno-
tení a prínose pre obyvateľov mesta.

Na akú oblasť sa ako poslankyňa zameriate?
Mám záujem pracovať ako členka Ekonomickej ko-
misie, výstavby, životného prostredia a odpadové-
ho hospodárstva so zreteľom na optimalizovanie 
spotreby  mestského úradu a organizácií v jeho 
zriaďovateľskej  pôsobnosti v prospech zveľaďo-
vania majetku mesta a úžitku čo najširšieho počtu 
obyvateľov. Podporím všetky kvalitne pripravené 
projekty aj v dlhodobom horizonte.

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Kde bude Kremnica o 4 roky bude závisieť od nasa-
denia a úsilia orgánov mesta na čele s primátorom, 
ako najvyšším výkonným orgánom mesta, mest-
ského zastupiteľstva, ako aj dostupných finančných 
zdrojov. Ale za najdôležitejšiu a najťažšiu úlohu po-
važujem zosúladenie záujmov a aktivít všetkých 
subjektov vrátane obyvateľov mesta, podnika-
teľských subjektov, občianskych združení, aktivistov 
na rozvoji mesta.

JANA VOLKOVÁ
Čo ako prvé spravíte v roli poslankyne?
Byť poslankyňou je pre mňa toto volebné obdo-
bie opäť výzva a poslanie. V prvom rade sa Vám 
všetkým, ktorí ste mi dali svoj hlas vo voľbách , 
chcem úprimne poďakovať! Verím, že budem 
čestne a svedomite pristupovať k práci poslan-
ca a spolu s ostatnými kolegami budeme Našu 
Kremnicu ďalej rozvíjať.

Na akú oblasť sa ako poslankyňa zameriate?
Zatiaľ sa k oblastiam, ktorým sa chcem venovať 
vyjadrovať nebudem, avšak, budem nápomoc-
ná všade tam, kde bude treba. Predovšetkým , 
je potrebné na začiatku obdobia zorientovať sa,  
čo všetko bolo zrealizované, aké projekty sú roz-
pracované, rozpočet mesta na ďalšie obdobie a 
následne si  stanoviť ciele (osobné, teamové, krát-
kodobé, či dlhodobé)...

Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Minimálne vyznačenú na návesnej tabuli R1.

MARIÁN VOJTKO
Čo ako prvé spravíte v roli poslanca?
Nakoľko som v predvolebných ,,sľuboch“ predkla-
dal splniteľné ciele, od prvého dňa budem sledo-
vať ich naplnenie. Už v týchto dňoch som naprí-
klad predložil novému vedeniu mesta možnosť, 
ako sa môžeme dostať k európskym financiám 
určeným na pokrytie  verejných priestranstiev 
voľne dostupnou sieťou WiFi. Ako prvé ale bude 
podanie ruky všetkým kolegom poslancom a 
primátorovi.

Na akú oblasť sa ako poslanec zameriate?
Roky pôsobím v kultúre. Organizujem podujatia a 
spolupracujem s našim Kultúrnym a informačným 
centrom, ale aj MsKC v Žiari nad Hronom. Okrem 
toho mám veľmi blízko k aktivitám v cestovnom, 
alebo ak chcete turistickom ruchu. Samozrejme 
profesiou som učiteľ a hudobník. Prioritnými ob-
lasťami sú pre mňa teda kultúra, cestovný ruch a 
školstvo. Aktívny však chcem byť vo všetkých ob-
lastiach verejného života nášho mesta.

MARIÁN VOJTKO
Kde vidíte Kremnicu o 4 roky?
Kremnicu vidím tam, kde je dnes, ale o niekoľko 
krokov ďalej vo všetkých oblastiach verejného 
života. Nečakajme však zázraky a nestavajme si 
vzdušné zámky. V prvom rade by sme mali navo-
nok ponúknuť to najlepšie, čo doma máme, aby 
sme k nám pritiahli slušných ľudí. A pre nás oby-
vateľov si želám všeobecné zvyšovanie kvality 
života v Kremnici.
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Mestská telocvičňa je hotová
Veronika Chrienová

Budova mestskej telocvične z roku 1962 si prešla 
rozsiahlou komplexnou obnovou, ktorá podľa 
plánu zahŕňa obnovu strechy, okien, celkovú re-
konštrukciu haly vrátane podláh či zateplenie. V 
alarmujúcom stave boli aj šatne a sprchy, ktoré si 
takisto prešli kompletnou opravou. Mestská telo-
cvičňa by mala byť v prevádzke už čoskoro.

Podľa primátora mesta Alexandra Ferenčíka by 

mali telocvičňu pre verejnosť otvoriť už 1. decem-
bra. Návštevníci zariadenia zatiaľ môžu využívať 
športovú halu, posilňovňa bude v budúcnosti fun-
govať v novom režime a zatiaľ nie je v prevádzke. 
,,Upozorňujeme však, že v telocvični zatiaľ nie sú 
osadené vnútorné dvere. Čakáme na ich dodanie. 
Všetko ostatné bude v používateľnom stave," vy-
jadril sa Ferenčík. Stavba by mala byť skolaudo-
vaná v roku 2019. Mesto na rekonštrukciu použilo 

550 tisíc eur z rozpočtu mesta, pričom z 520 tisíc 
sa v rozpočte počítalo. Počas rekonštrukcie vznikli 
ďalšie náklady vo výške 30 tisíc eur. 
Celková obnova podľa Alexandra Ferenčíka zahŕ-
ňala aj nové rozvody elektriny, vody, kanalizácie, 
kúrenia. Vymenené boli aj okná, športový povrch 
v telocvični a aj vo všetkých ostatných priestoroch. 
šatne, sociálne zariadenia a spevnené plochy 
pred vstupom.

V Kremnici by malo otvoriť pobočku TESCO
Veronika Chrienová

Mesto Kremnica v septembri vyhlásilo obchod-
nú verejnú súťaž na výstavbu nákupného centra 
v lokalite Sokolského ihriska. Podmienkou súťa-
že bolo zachovanie verejných športovísk. Súťaž z 
troch prihlásených záujemcov vyhrala spoločnosť 
TESCO STORES SR, a.s.

Výberová komisia podľa primátora mesta Alexan-
dra Ferenčíka na októbrovom zasadnutí jednomy-
seľne vybrala TESCO STORES SR a.s. Ďalšími dvoma 
účastníkmi súťaže boli obchody Billa a Terno. Ďal-
šie kroky mesta spočívajú v zmene existujúceho 

územného plánu mesta a vo vypracovaní ma-
teriálov pre nove mestské zastupiteľstvo. ..Kraj-
ský pamiatkový úrad vydal usmernenie, podľa 
ktorého je priestorové usporiadanie komplexov 
podľa zámeru vhodné," vysvetľuje Ferenčík s tým, 
že zmenu je potrebné vykonať v územnom pláne 
mesta, v ktorom je lokalita ihriska vedená ako au-
tobusová stanica. Tá bude oficiálne zachovaná v 
terajších priestoroch pod hradbami.

Nové športovisko bude patriť mestu, pozemky 
pod obchodom a parkoviskom Tescu
..Predmetom nájmu a následne predaja budú po 
kolaudácii výlučne pozemky pod stavbou a par-
kovacími plochami nákupného centra," uviedol 
Alexander Ferenčík. Pozemok ihriska a športovis-
ko zostane vo vlastníctve mesta a bude verejnosti 
prístupné zadarmo. Tesco sa v návrhu pre mesto 
zaväzuje na vlastné náklady existujúce športo-
viská a prislúchajúce budovy odstrániť a nahradiť 
ich novopostavenými na vedľajších pozemkoch 
vo vlastníctve mesta.  Novopostavené stavby 
budú bezodplatne prevedené do majetku mes-
ta. Súčasťou novovybudovaných športovísk bude 

podľa návrhu aj nová jednopodlažná stavba bu-
dovy s plochou strechou, súčasťou ktorej budú aj 
priestory šatní, spŕch, sociálnych zariadení, posil-
ňovňa a bytová jednotka. 
Športovisko by malo mať zachované ihriská na 
volejbal, beach volejbal a skok do diaľky. Súčas-
ťou návrhu je aj nočné osvetlenie areálu.

Parkovanie pre 80 áut
Tesco sľubuje vjazdy na parkovisko pre zákazní-
kov z Ul. Jula Horvátha od existujúcich bytoviek. 
Pre zákazníkov bude vyhradených 80 parkova-
cích miest, v návrhu sa spomína aj osvetlenie a 
dostatok zelene. ,,Predajná plocha supermarketu 
TESCO bude navrhnutá s dôrazom na širokú ponuku 
čerstvých a trvanlivých potravín, chladeného a mra-
zeného tovaru a nápojov so značným zastúpením 
slovenských výrobkov. Doplnkovým sortimentom 
budú produkty pre domácnosť, drogistický tovar 
a základný sortiment oblečenia," navrhuje Tesco. 
Podľa primátora mesta Alexandra Ferenčíka by 
malo od podpisu zmlúv Tesco v Kremnici stáť do 
24 mesiacov. Obchod by však pre zákazníkov 
mohol byť otvorený už o rok.

Nová škola vyhrala externý defibrilátor
Veronika Chrienová, foto: ZŠ na Angyalovej ulici

Žiaci 4. B. Základnej školy na Angyalovej ulici v 
Kremnici boli úspešní v projekte ,,Záchrana som 
ja“. Pre školu získali externý defibrilátor, školenie 
prvej pomoci pre pedagógov a ukážky prvej po-
moci pre žiakov prvého stupňa.  

Do projektu ,,Záchrana som ja“ neziskovej organi-
zácie Falck a Nadácie Allianz sa žiaci pod vede-

ním učiteľky Jany Brünovej zapojili spolu s viac 
ako 350 ďalšími triedami. Podarilo sa im dostať do 
prvej 50ky. Ako píšu žiaci 4. B. na webe školy, na 
hodinách slovenského jazyka, výtvarnej výcho-
vy a dopravnej výchovy sa venovali téme prvej 
pomoci, záchrany života a prevencie pred úrazmi. 
Napísali vlastnú báseň, ilustrovali ju obrázkami s 
dopravnou tematikou a tiesňovými telefónnymi 

číslami. Jeden zo žiakov dokonca vymyslel make-
tu auta, z ktorej postupne vznikali sanitky, policaj-
né a hasičské autá.
16. novembra si riaditeľ školy Igor Kríž prebral cenu 
- externý defibrilátor. Následne dostali pedagógo-
via školenie prvej pomoci a žiaci 1. stupňa si mohli 
vyskúšať a pozrieť rôzne techniky záchrany života 
a prvej pomoci.
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Zásahy do vlastníckeho práva – časť III

V novembrovom vydaní Kremnických novín bliž-
šie rozoberieme zásahy do práv vlastníka, ku 
ktorým môže dôjsť v rámci vyporiadania podie-
lového spoluvlastníctva.
Podiel
Základným charakteristickým znakom podielo-
vého spoluvlastníctva je spoluvlastnícky podiel, 
ktorý vyjadruje mieru, akou sa spoluvlastníci po-
dieľajú na právach a povinnostiach vyplývajú-
cich zo spoluvlastníctva k spoločnej veci.
O hospodárení so spoločnou vecou rozhodujú 
spoluvlastníci väčšinou počítanou podľa veľkosti 
podielov. 
Dohoda spoluvlastníkov
Spoluvlastníci sa môžu dohodnúť o zrušení spo-
luvlastníctva a o vzájomnom vyporiadaní. V prí-
pade ak je predmetom spoluvlastníctva nehnu-
teľnosť, dohoda musí byť písomná.
 
Rozhodnutie súdu
Ak nedôjde k dohode, zruší spoluvlastníctvo a 
vykoná vyporiadanie na návrh niektorého spo-
luvlastníka súd. 
Vždy však odporúčame sporovým stranám, ak 
je to len trochu možné, pristúpiť k uzavretiu do-
hody. Súd pri svojom rozhodovaní o zrušení podi-
elového spoluvlastníctva postupuje podľa zásad 
stanovených Občianskym zákonníkom a jeho 
rozhodnutie tak môže byť odlišné od toho čo 
strany v konaní očakávajú. Zároveň treba rátať s 
trovami konania a súdnymi poplatkami.
Súd pri svojom rozhodovaní prihliada na veľkosť 
podielov a na účelné využitie veci. Ak nie je roz-
delenie veci dobre možné, prikáže súd vec za pri-
meranú náhradu jednému alebo viacerým spo-
luvlastníkom; prihliadne pritom na to, aby sa vec 
mohla účelne využiť a na násilné správanie po-
dielového spoluvlastníka voči ostatným spolu-
vlastníkom. 
Či je možné vec ,,dobre rozdeliť“ môže súd zis-
ťovať aj znaleckým posudkom, napr. či je mož-
né nehnuteľnosť technicky rozdeliť a vytvoriť tak 
samostatné bytové jednotky pričom prihliadne 
aj na náklady, ktoré by bolo za týmto účelom 
potrebné vynaložiť.
Ak vec žiadny zo spoluvlastníkov nechce, súd 
môže nariadiť jej predaj a výťažok rozdelí podľa 
podielov.
 
Výnimka
Z dôvodov hodných osobitného zreteľa súd ne-
zruší a nevyporiada spoluvlastníctvo prikázaním 
veci za náhradu alebo predajom veci a rozde-
lením výťažku. Dôvodmi hodnými osobitného 
zreteľa sú okolnosti viac-menej subjektívneho 
charakteru, ktoré z hľadiska úspechu v spore 
vyznievajú buď na prospech žalovanému (jeho 
zdravotný stav, vek a sociálna situácia, stav jeho 
odkázanosti na bývanie v spornej nehnuteľnos-
ti) alebo, vzhľadom na kontradiktórnosť posta-
venia účastníkov tohto konania, v neprospech 
žalobcov (napr. ak si v plnom rozsahu neujasnili 
právne dôsledky, ktoré by nastali v prípade vy-
hovenia ich žalobe alebo že im ide predovšet-
kým o vyriešenie sporných užívacích vzťahov, 
takže otázka zániku spoluvlastníctva nemá pre 
nich prioritu).
 
Ako vám vieme pomôcť?
V advokátskej a mediačnej kancelárii JUDr. Lucie 
Luptákovej vám vieme pomôcť s uzavretím mi-
mosúdnej dohody, posúdením či prípadná žalo-
ba má možnosť uspieť na súde, vypracovaním 
žaloby na zrušenie podielového spoluvlastníctva 
a zastupovaním v celom súdnom konaní až do 
právoplatného rozhodnutia vo veci.

Základná škola V. Gaňu pre žiakov so sluchovým 
postihnutím už 115 rokov v Kremnici
Miroslava Mrázová

V živote nášho mesta sa nedávno konala príjem-
ná udalosť, ktorou nepochybne bola oslava 115. 
výročia založenia Základnej školy Viliama Gaňu 
internátnej pre žiakov so sluchovým postihnutím 
(ZŠI). História našej školy siaha do roku 1903, kedy 
1. októbra vznikol štátom podporovaný ústav pre 
vzdelávanie hluchonemých detí v budove Útulku 
sv. Jozefa, a to s dvanástimi žiakmi. Koloman Her-
csuth, profesor budapeštianskej školy pre hlucho-
nemých, dal vtedy podnet na založenie ústavu 
pre hluchonemých v Kremnici. Jeho snaha nebola 
jednoduchá. Celé tri roky presviečal vtedajšieho 
starostu mesta Kremnica Emila Palkoviča a jeho 
poslancov o dôležitosti takéhoto ústavu. Minister-
stvo školstva nakoniec 30. mája 1903 po dlhých 
rokovaniach prisľúbilo spoluúčasť na podporovaní 
a udržiavaní ústavu, a tak sa myšlienka začala re-
alizovať a Koloman Hercsuth  sa stal prvým riadi-
teľom ZŠI fungujúcej dodnes. 
Dňa 19. októbra súčasná riaditeľka školy Ing. Mi-
roslava Mošková srdečne privítala predstaviteľov 
mesta, miestnych škôl, bývalých zamestnancov 
školy, ako aj mnohých absolventov školy v školskej 
jedálni - v priestoroch internátu, aby tak spoločne 
oslávili 115-te výročie najstaršej školy na Sloven-
sku. Pozvanie prijali primátor mesta Kremnica Ing. 
Mgr. Alexander Ferenčík, taktiež jeho zástupkyňa 
– pani Iveta Ceferová, pani Ing. Klára Popová z 
ÚPSVaR, pani Mgr. Gabriela Zábušková (z MPC BB), 
predposledná riaditeľka oslavujúcej školy – Mgr. 
Jana Jánošková, ako aj riaditelia a zástupcovia 
kremnických škôl – Ing. Jozef Ličko (SOŠ pre ŽSPI) 
a zástupkyňa základnej školy P. Križku p. Mgr. 
Jana Beňová. Oslavy 115. výročia školy sa niesli v 
spomienkovej atmosfére a tvorivej sebaprezen-
tácii žiakov od materskej škôlky až po žiakov de-
viateho ročníka pod vedením ich učiteľov.
Veľmi milo pôsobili tí najmenší zo špeciálnej ma-
terskej škôlky oblečení v ľudových krojoch a 
predviedli nielen detské hry, ale zaspievali aj ľu-
dové piesne. Hostia sa zasmiali pri roztomilých re-
citujúcich trpaslíkoch, z ktorých každý mal výraznú 
charakterovú  vlastnosť akoby ušitú na mieru. Do 
školy spievajúc pritancovali aj žiaci tretieho a štvr-
tého ročníka s taškami na chrbte. Vďaka pantomí-
me sme sa dozvedeli, ako šetriť dôležitý prírodný 
zdroj – vodu, ktorú si žiaci ôsmeho a deviateho 
ročníka nacvičili s absolventkou našej školy a dnes 
pani učiteľkou Mgr. art. Romanou Ridzoňovou. Žia-
ci ôsmeho ročníka sa snažili parodovať niektorých 
súčasných učiteľov, ako aj školstvo ako také s ví-
ziou vlastnej šťastnej budúcnosti. V rámci interná-
tu nám zmiešané vekové kategórie žiakov veselo 
zatancovali a nakoniec šiestaci zarecitovali báseň 
o láskavých učiteľkách. V závere programu pani 
riaditeľka Mošková so zástupkyňou Mgr. Bibianou 
Koštovou odovzdali vzácnym hosťom pamätné 
listy a malé darčeky.
Osobitné miesto na konci programu však patrilo 
piesni, ktorú špeciálne na túto príležitosť zložil uči-
teľ školy Mgr. Róbert Imrišek a text napísal jeden 

zo žiakov školy – Jeronimo T ö k ö li z ôsmeho roč-
níka. Obzvlášť chytľavý bol refrén piesne, keďže 
sa k jej spievaniu pridali žiaci celej školy a vďaka 
premietanej prezentácii aj ostatní hostia: 

,,Som tak rád, že chodím na ňu,
na tú školu Vila Gaňu,

školu, kde sme všetci kamaráti,
nikto sa ku tebe chrbtom neobráti.“

Po nabitom kultúrnom programe s emotívnym zá-
verom boli všetci hostia vítaní v priestoroch inter-
nátu, ktorý však sluchovo-postihnutým deťom ne-
bol od založenia školy k dispozícii. Ak sa obzrieme 
do dávnejšej minulosti, v roku 1933 sa riaditeľom 
ústavu stal Viliam Gaňo (podľa ktorého je ZŠ po-
menovaná), ktorý poukázal na neutešené pomery 
v ústave. Počet žiakov dosiahol 341 bez možnosti 
internátnych priestorov. Žiaci sa častokrát učili a 
spali v tej istej miestnosti. Spálne boli preplnené. V 
jednej posteli spali dve deti, niekde na dvoch po-
steliach päť detí. Na jednu vychovávateľku pripa-
dalo 40 – 50 detí. Riaditeľovi Gaňovi sa podarilo 
po niekoľkých pokusoch osloviť príslušné úrady, a 
tak sa v roku 1934 začala stavať budova nové-
ho internátu, ktorá bola dostavaná v roku 1936. V 
súčasnosti sa v priestoroch internátu realizuje vý-
chovná činnosť na štyroch oddeleniach. Jedno z 
nich využíva na vzdelávanie a výchovu špeciálna 
materská škola, dve oddelenia poskytujú týžden-
né ubytovanie a výchovu žiakom našej školy a 
jedno oddelenie využíva školský klub detí. 
Naša škola sa každý rok zapája do projektov na 
medzinárodnej úrovni. Medzi najzaujímavejšie za 
posledných päť rokov patria: ,,Lepšia podpora – 
lepšia voľba“ (2016-2018), kde išlo o rozvoj ka-
riérneho poradenstva pri výbere strednej školy, 
projekt na „Zvyšovanie kompetencií pedagógov 
v oblasti práce so žiakmi so ŠVP“ (2017-2018), 
,,Moja prvá škola“ (2016-2017) pre učiteľov pr-
vého stupňa, enviroprojekt ,,Naučme sa enviro-
mentálne myslieť a konať pre prospech všetkých“ 
(2014-2016). Od roku 2007 je škola členom me-
dzinárodnej organizácie HIPEN (Hearing Impaired 
Professional European Network), v rámci ktorého 
sa podieľa na riešení projektových úloh z oblasti 
starostlivosti o sluchovo postihnutých. 
Na záver by sme chceli povedať, že veľké ,,ďa-
kujem“ patrí rodičom, ktorí našej škole s dôverou 
zverili svoje najväčšie poklady, ako aj všetkým 
minulým a súčasným zamestnancom, ktorí každý 
deň prichádzali a prichádzajú do práce s odhod-
laním zlepšovať kvalitu života svojich zverencov. 
Toto každodenné spoločné úsilie robí svet krajším 
miestom, a práve to je poslanie, ktorým naša ško-
la dýcha. 
Prajeme ,,našej“ starej dáme, aby sa zhlboka na-
dýchla aj do nových rokov, pretože vždy bude 
nádejou pre lepší život nielen pre mladých ľudí a 
ich rodičov, ale aj pre nás všetkých. Všetkým za-
mestnancom školy zase prajeme, aby sa ich úsilie 
stalo nevyčerpateľnou studnicou múdrosti a lásky. 
Všetko najlepšie k 115-tym narodeninám!
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Kremnica očami detí
Pedagógovia a žiaci ZŠ Pavla Križku Kremnica

Pri príležitosti 690. výročia mesta sme zrealizova-
li školský projekt s názvom Kremnica očami detí. 
Chceli sme upriamiť pozornosť našich žiakov na 
mesto a jeho okolie. Projekt pozostával z aktivít 
rôzneho druhu a prelínal sa všetkými predmetmi. 
Na slovenskom jazyku sa písali básne, umelecké 
opisy, príbehy a komiksy. Na prírodovedných hodi-
nách žiaci vytvorili jedinečnú žiacku encyklopédiu 
s názvom Zvieratá a rastliny Kremnických vrchov. 
Na anglickom jazyku vzniklo leporelo na motívy 
Kremnických povestí a mapka mesta v anglickom 
jazyku. Na výtvarnej výchove žiaci kreslili a ma-
ľovali všetko pekné, čo videli na prechádzkach 
po meste a v prírode. Mnohé témy spracovali 
prostredníctvom informačných technológií. Vznikli 
vtipné koláže. Do fotografií bane deti vkreslili usi-
lovných baníkov. Pani vychovávateľky po celý čas 
zdobili priestory školy námetmi, ktoré patria k zla-
tému mestu. Vo výklenku vznikla malá štôlňa, v 
ktorej si lampášikmi svietia permoníčkovia. Chod-
bu krášlia obrazy kremnického zámku z drôtu a 
vetvičiek. Veľa sme čítali a rozprávali sa o Kremni-
ci. Na besedu sme pozvali pani spisovateľku Zu-
zanu Boďovú, ktorá napísala veselú knihu Krem-
nickí permoníci. Jeden drevený permoník stojí aj 

pred školou. Vytvoril ho pre nás umelecký rezbár z 
Banskej Štiavnice. Počas babieho leta sme zorga-
nizovali športové dopoludnie s rôznym súťažami 
v Zechenterovej záhrade. Pozvali sme aj škôlka-
rov. 16. novembra si deti zasúťažili vo vedomost-
nom kvíze s názvom Čo vieš o Kremnici. Zmiešané 
družstvá detí z každej triedy získavali za správne 
odpovede čokoládové mince a darčeky. Posledný 
novembrový týždeň sme pozvali predškolákov na 
vyučovanie. Premenili sa na malých permoníkov. 
Riešili rôzne úlohy. V tvorivých dielňach si vyskúšali 
drôtikovanie, výrobu medovníkového panáčika a 
zdobenie baníckeho domčeka. V predvianočnom 
čase ešte uskutočníme tvorivé dielne s témou re-
mesiel baníckeho regiónu pre rodičov a priateľov 
školy. Z vytvorených výtvarných prác urobíme vý-
stavu a mnohé budú zdobiť priestory našej ško-
ly. Pekné momenty z uskutočnených aktivít budú 
zvečnené vo fotoknihe. Z literárnych prác vznikne 
knižka s ilustráciami. Počas projektu sa nám po-
darilo urobiť veľmi veľa dobrých a pekných vecí. 
Sú dôkazom talentu, šikovnosti a tvorivosti našich 
detí a pedagógov.  Aktivitami projektu sme si zá-
roveň uctili naše zlaté mesto.

Andrej Tamásfi (6.A): Krásna Kremnica

Kremnicu mám rád preto, 
lebo je tu teplé leto. 

Teplo je tu ako v láve, 
pekné ihrisko tu máme. 

Stromy, lesy, domčeky, 
máme tu aj kopčeky. 

Radi po nich chodíme, 
oblečenie meníme. 

Chodím sa aj lyžovať, 
veľké kopce zdolávať. 

Na Krahule, Skalku, 
radosť máme veľkú.

Miriam Nagyová (6.B): Zlatá Kremnica  

V jednom meste vládol kráľ, 
Karolom ho otec zval. 

Kráľ tu dobre kraľoval, 
veď mesto si vybudoval. 

V krásnych lesoch nádherných, 
pri zvieratkách hôrnych, 

stojí mesto nevídané, 
Kremnicou nazývané. 

Objavili sa tu ľudia, 
teraz klop-klop všetkých budia. 

Zlato sa tu ťažilo 
a to meno je ostalo: 
„ZLATÁ   KREMNICA“.

Eliška Holečková (6.A): Kremnica naša zlatá

Sedem kráľov na nás hľadí, 
každý má svoj trón. 

Skrútení sú ako hady 
a spievajú z hôr: 

„Tralalala, tralalala, 
Karol Róbert prichádza. 

Mestské práva nám dáva, 
vítajme ho, sláva!“ 

Onedlho rušno v bani, 
permoník si zlato chráni. 
V mincovni razia dukáty, 
celý svet je nimi posiaty.

Literárna súťaž k  690.  výročiu mesta Kremnica

STRATENÉ PRIVILÉGIÁ 
Laura Volková (8.B)

,,Čože?! To takýto zdrap papiera vydrží tak dlho?“ pozeral sa na pani učiteľku s vypleš-
tenými očami Jakub. 
,,Toto ti je zdrap papiera? Vieš, čo by bolo, keby zmizol?“ ukázala na tabuľu, kde bola 
fotografia spisu, na ktorom boli udelené privilégiá nášmu mestu. Bolo to v roku 1328 a 
originál spisu máme stále uložený v mestskom archíve.
Dosť som sa zamyslela nad tou vetou, čo pani učiteľka povedala. Čo by sa stalo, ak by 
ten spis naozaj zmizol? Prestalo by existovať mesto? Museli by sme sa odtiaľto odsťaho-
vať? Nie, ten spis je dobre strážený, nemôže sa to stať.
,,Vážení občania mesta Kremnica! 
Musíme Vám oznámiť dôležitý oznam! Vyhlasujeme veľké pátranie po mestských privilé-
giách Kremnice! Policajné zložky budú okolo mesta, uskutoční sa aj kontrola domov. Preto 
vyzývame všetkých, aby pomohli pri pátraní. Ďakujeme.“
Neverila som vlastným ušiam. O čom že som to včera uvažovala? Ja môžem ísť normál-
ne za vešticu zlých správ. Čo teraz? Nechcem sa vydávať za nejakú superdetektívku, ale 
keď si predstavím, čo by zo mňa bolo, ak by som tento prípad vyriešila, nebolo by to až 
také zlé.
Zozbierala som si potrebné informácie a začala som premýšľať. Moja teta pracuje v ar-
chíve, mohla by som sa jej niečo popýtať, ak bude mať čas. Naposledy sme aj s triedou 
boli v archíve pred dvoma týždňami. Pamätám si, že keď sme už-už vchádzali dnu a 
teta mi kývala, zrazu sa odniekiaľ zjavil akýsi muž, pristavil sa pri tete a vravel jej, že robí 
dokument o histórii Kremnice, či by sa po archíve nemohol trochu popozerať a zapísať si 
potrebné veci. Ukázal jej preukaz a teta ho pustila dnu.
Cestou, keď sme odchádzali z archívu, som sa pristavila pri tete a opýtala som sa na 
toho muža. Povedala, že sa volá Viktor Keller a pracuje v historickom múzeu v Martine. 
Nejako ma to vtedy nezaujímalo, tak som len prikývla a išla som  za ostatnými. Teraz 
však ľutujem, že som sa nespýtala viac. Neviem, prečo, no Viktor mi príde hrozne po-
dozrivý. Vyhľadala som ho na sociálnych sieťach, stiahla som si jeho fotku a potrebné 
informácie a začala som pátrať. Teta zajtra nepracuje, a ak nebude robiť nič zvláštne, 
mohla by si na mňa nájsť trochu času.
Celú noc som rozmýšľala nad tým, ako ten spis mohol zmiznúť. Ak by ho niekto chcel 
ukradnúť, musel by vedieť bezpečnostný kód alebo mať kľúče.
Počkať! Bezpečnostný kód! Keď sme tam naposledy boli, teta dávala Viktorovi papierik, 
na ktorom bol kód, aby sa mohol dostať dnu. O tom kóde vedia momentálne iba za-
mestnanci archívu a Viktor.
Keď som si ráno išla kúpiť desiatu,  počula som postaršie tety, ako sa rozprávajú: „Vedeli 
ste, že Kellerová má syna? Viktor či ako sa volá.“ Takže Keller tu má rodinu. Zrejme musí 

veľa cestovať, keď to nevedeli. 
Išla som popri činžiakoch, keď tu zrazu počujem, ako sa niekto rozpráva na balkóne: ,,A si 
si tým istý, Viktor?“ ,,Mama, ja tam musím ešte raz ísť. Len si to predstav...Budeme bohatí!“
Teraz bolo viac než isté, že Keller je ten zlodej. Každopádne, dnes opäť pôjde do archívu 
a ja pôjdem s ním. Neviem, či by sa zlodej odvážil ísť do archívu cez deň, tak mi ostávalo 
len veriť tomu, že tam pôjde v noci. Kamarátka býva blízko archívu. Mamke poviem, že 
idem u nej prespať, no v skutočnosti pôjdem do archívu.
Nadišiel osudný večer. O siedmej som vyrazila z domu. len nech nestretnem niekoho 
známeho, čo sa so mnou zas na dve hodiny zarozpráva. Konečne som dorazila ku ar-
chívu.     Vo vnútri sa ešte svietilo, tak som vyčkala, kým všetci odídu. Schovala som sa za 
väčší krík, kde ma nebolo vidno. Všetko som mala dokonale naplánované. Zostávalo už 
len počkať na zlodeja.
,,Nebuď taký hlučný! Ešte nás niekto chytí!“ počula som známy Kellerov hlas. Pozrela som 
sa na hodinky. Bolo presne pol dvanástej. Takže ja som zaspala a zobudila som sa na 
to, ako niečo padlo. Aké šťastie! Medzitým Viktor so svojím kumpánom otvorili dvere ar-
chívu a vošli tam s nejakou truhlou. Potichu som podišla k dverám a dúfala som, že sa 
nezabuchli. Na moje prekvapenie bol medzi dverami kus polystyrénu, ktorý im pravde-
podobne z tej truhly vypadol.
Počula som cvaknutie kľučky vo dverách. Presne som vedela, ktoré dvere to boli, archív 
som mala zmapovaný ako svoju dlaň. Približovala som sa stále bližšie a bližšie, až som 
zistila, že Keller so svojím kumpánom sú v miestnosti, kde sa nachádzajú najcennejšie 
veci z Kremnice. Zhíkla som od udivenia a oni to pravdepodobne počuli. Zabuchla som 
dvere miestnosti, kde boli a schovala sa za najbližší roh. Jeden zobral truhlu a druhý ute-
kal za mnou. „Rýchlo, Peter, musíme ju chytiť skôr, než utečie!“ 
Medzitým som zavolala políciu a viedla som ich priamo do pasce. Videli ma, ako otváram 
dvere východu a utekám preč. Rozbehli sa ešte rýchlejšie, no keď otvorili dvere, stál za 
nimi policajt a hovoril: „Ale, ale, čože to tu máme? Pán Marco Martini a pán Tulio Lardes? 
To je ale prekvapenie! Práve Vás zatýkame sa krádež, ale nebojte sa, pôjdete spolu...“
Ukázalo sa, že spomínaný Marco Martini bol svetový obchodník a chcel sfalšovať spis 
s mestskými privilégiami a niekoľkokrát ho predať aj s ďalšími ukradnutými vecami za 
sladké peniaze. Vo svojej pivnici držal pracovníka historického múzea, za ktorého sa vy-
dával a sfalšoval jeho preukaz.
Bola som vyhlásená za najlepšiu detektívku mesta a primátor ma začlenil ako detektív-
nu pomoc policajtov. Som na seba taká pyšná! Čo by som neurobila  pre svoju milovanú 
Kremnicu! 

Koniec
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Alexander Fillo (9.A): Kremnica

Kremnica v Kremnických vrchoch dlho sedí,
toto mesto majú radi aj starí, aj mladí a aj deti.

Mesto bohaté na históriu a osobnosti.
Krásne mesto, aj keď ukryl by si ho do hrsti.

Zlato sme si spod zeme ťažili,
a mince z neho razili.

Mincovňa razí eurá, kedysi florény a dukáty,
to vedia tvoji starí rodičia, rodičia a aj ty.

Kremnica už 690 rokov v Kremnických vrchoch 
leží,

Krahuľská vyhliadka sa nad Kremnicou veží.
Veľmi pekné mesto, každý v ňom rád býva,

toto mesto je super, nič nám tu nechýba.
Morový stĺp stojí tu už dlhé roky,
tak dlho že má oškúlené boky.

Rôzne podujatia sa tu organizujú
a Kremničania sa z toho radujú.

Big Air, Biela stopa, kremnický jarmok,

toto všetko sa udeje za jeden rok.
Kremnica leží v takej kotline, Štós, Kalvária mesto 

lemuje.

Rozvíja sa veľmi rýchlo, toto mesto,
od primátora a poslancov veľmi pekné gesto.

Máme tu kebab, obchody veľmi blízko,
možno tu budeme mať aj Tesco.

Máme tu posilňovňu v starej banskej štôlni,
Pred úpravou to tam vyzeralo ako v kôlni.

V Kremnici sa žije veľmi dobre,
nikto tu nehladuje ani nežobre.

Nie je to moje rodné mesto, ale mám ho rád,
krásne námestie, ulice a mestský hrad.

Hana Polačková (9.A):  Zlatá Kremnica
 

Mesto, ktoré históriou dýcha,
zaujímavosťami sa pýšiť môže.

Aj keď roky prešli, stále je to výhra,
bola tu krv, bol tu svár, mesto bolo na nože.

Zlato, striebro sa tu ťažilo
už od desiateho storočia,

prezýva sa aj ,,Zlatou Kremnicou“,
história tu dýcha stáročia,

aj keď pre mladších je to len vidinou.

Mince zlaté ako hviezdy sypali sa,
históriu novú začali tvoriť,

v baniach robotníci, čo nadreli sa,
aby kráľovi zlatú korunu mohli vytvoriť.

Na hrdosť kremnickú stále spomíname,
uchovávame si ju v pamäti,

veríme, že niečo podobné vytvárame
a nová nádej poletuje v povetrí.

Deň materských škol v našej materskej škole
Ivana Mlynáriková

Začiatok novembra priniesol dni zaliate slnkom, ktoré tešili aj nás škôl-
karov v Kremnici. A tak sme aj my vymenili telocvičnu za náš školský 
dvor , kde sme všetci spoločne oslávili 6.11.2018 ,,Deň materských škôl“. 
Po príhovore pani riaditeľky sme oslavu otvorili spevom a tancom. Pani 
učiteľky si pre deti pripravili dopoludnie plné environmentálnych hier a 
činností . Hrali sme sa a tvorili obrazce podľa fantázie z prírodnín (šišiek, 
halúzok, listov, kamienkov, drevených odrezkov), ktoré sme našli na na-
šom školskom dvore. Maľovali sme vodou, zemou, blatom na chodníky. 
Vypĺňali predkreslené tvary vrchnákmi z pet fliaš. Precvičili si jemnú aj 
hrubú motoriku. Hádzali na cieľ šiškami, prekonávali prírodné prekážky.
Sily sme doplnili výborným teplým bylinkovým čajom, perníkovými me-
dailami a zdravým ovocím.

Po rokoch opäť spolu!
Kolektív Špeciálnej základnej školy internátnej v Kremnici

 V  priestoroch Špeciálnej základnej školy internát-
nej  v Kremnici  sa dňa 14.11.2018 konalo význam-
né spoločenské podujatie – stretnutie  bývalých  
zamestnancov  školy . Seniori sa tak vymanili z ko-
lobehu každodenných povinností a opäť sa spolu  
stretli. 
Pri vstupe do  budovy školy hostí  vítala pani ria-
diteľka a pani zástupkyňa . Prichádzajúci  seniori  
sa  podpísali do kroniky a  dostali na pamiatku 
medovníčky s fotografiou školy. Nasledoval  krátky 
kultúrny program – tanečné a recitačné vystúpe-
nie žiakov pod vedením skúsených pedagógov. 
Nejedno srdce  hostí  zaplesalo  a žiakov ocenili 
potleskom.  Po programe mala príhovor pani ria-
diteľka školy PaedDr. Jana Hricová, v ktorom  pre-
viedla hostí celou históriou školy od jej vzniku až 

po súčasnosť.  Seniori mali možnosť vidieť 
ako sa časom menila škola, zamestnan-
ci,  žiaci a ako plynie čas. V jednej z tri-
ed si mohli hostia prezrieť  fotografie bý-
valých zamestnancov  a žiakov, kroniku  
školy  a vzájomne si zaspomínať na časy 
minulé. So záujmom si prezerali  terajšie  
priestory školy, ktorá prešla mnohými 
rekonštrukciami a je aktuálne vybave-
ná modernými edukačnými pomôckami  
a informačnými technológiami. V záve-
re nasledovala voľná diskusia  hostí  a 
malé  občerstvenie .  Sme radi, že sme sa 
spolu stretli a prežili pekné chvíle v prí-
jemnej atmosfére a tešíme sa na ďalšie  
stretnutia. 

Keď biela nie je dobrá 
Jana Janíková

Bielu máme v predstavách ako farbu čistoty a ne-
vinnosti. Ale áno biela je fajn až do chvíle kým jej 
nie je veľa. Zvyčajne sa nám to prihodí len keď 
skončíme v bielej posteli, v izbe plnej bieleho ná-
bytku a doplnkov s bielymi stenami v nemocnici. 
No dosť na to, aby sme boli mierne deprimovaný 
a cítili sa neisto a úzkostne. Dlhší pobyt nie je v ta-
kom prostredí teda vôbec dobrý a o príjemnosti sa 
tiež nedá hovoriť. O to viac ak ste zavretý na izbe 
a vaše pohybové možnosti sú obmedzené liečeb-
ným režimom a zdravotným stavom. 
Svet okolo je plný farieb a možností a preto sme 
sa aj my, kolektív základnej školy pri zdravotníc-
kom zariadení, ktorá je umiestnená pri detskom 
oddelení Nemocnice prof. Matulaya rozhodli pri-
niesť detským pacientom, ktorí sú zároveň našimi 
žiakmi trochu tej hravosti farieb a niečo možností 
prostredníctvom vybudovania kútika pre oddych 
a relax. 

Ale viete, príde nápad a každý nápad je potrebné 
finančne podporiť. Naša škola neoplýva toľkými fi-
nančnými prostriedkami, koľko by bolo treba. Na-
šťastie v máji 2018 náš zámer podporila Nadácia 
pre deti Slovenska z grantového programu Dôve-
ra. Vďaka podpore zo strany nadácie sa podari-
lo škole do relaxačného kútika, ktorý sme začali 
budovať dokúpiť farebnú preliezačku, trampolínu, 
ktoré im umožnia hýbať sa pre zdravie aj v ško-
le kde nie je telocvičňa. Taktiež sa nám podarilo 
zakúpiť maliarske stojany, ktoré využívajú malí aj 
veľkí maliari a sadu Orfovho inštrumentáru pre 
rozvoj hudobného vnímania. 
A tak už štvrtý mesiac realizujeme činnosti a ak-
tivity vo vynovenom, krajšom kútiku, za čo by 
sme sa radi ešte raz poďakovali Nadácii pre deti 
Slovenska, ktorá z grantového programu Dôvera 
podporila relaxačný kútik sumou vo výške 750 €. 

ŠKOLY
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ERASMUS PLUS
Spojená internátna škola v Kremnici

V dňoch 22.9.2018 až 29.9.2018 sme sa štyria 
pedagógovia Spojenej školy internátnej v Kremnici 
zúčastnili medzinárodného školenia v rámci pro-
jektu Erasmus Plus – Vzdelávacia mobilita jed-
notlivcov, mobilita pracovníkov v oblasti školského 
vzdelávania v meste Alghero na Sardínii. Absolvo-
vali sme tri druhy školení pod názvom: Európsky 
rozvoj pre manažment školy, Komunikácia s ro-
dičmi a expertný konflikt manažment a Riešenie 
problémov správania v každodennom vyučovaní. 
Našimi školiteľkami boli Marie Delaney – vzde-
lávacia konzultantka a pedagogická psychote-
rapeutka, učiteľka, trénerka, praktička NLP a au-
torka, a taktiež Sally Farlay – školiteľka, učiteľka, 
poradkyňa, spisovateľka a odborníčka SEN, ktorá 
sa špecializuje na techniky inkluzívneho učenia a 
dyslexie. Projektovou manažérkou a expertkou na 
grantový program Erasmus Plus bola Mgr. Evelína 
Trubiansky. Počas nášho kurzu sme sa zaoberali 
témami ako: verbálna a neverbálna komunikácia, 
stratégie vyučovania detí s dyslexiou, komunikácia 
s rodičmi a expertný konflikt manažment, autizmus, 
či predchádzanie problémovému správaniu ado-
lescentov. Témy boli preberané formou rozhovorov, 
rolových hier, skupinových prác, príkladov z praxe. 
Počas tohto školenia sme vzájomne spolupraco-
vali pedagógovia zo Slovenska, Poľska, Lotyšska a 
Anglicka. Mali sme možnosť prediskutovať si rôzne 
spôsoby a metódy výchovy a vzdelávania, vy-
meniť si vlastné skúsenosti. Veľkým prínosom bolo 
pre nás aj zdokonalenie komunikácie v cudzom, 
teda anglickom jazyku, čo nás inšpirovalo založiť 
na našej škole aj dva záujmové útvary pod ná-
zvom: Hravá angličtina a Francúzština pre začia-

točníkov. Zistili sme, že aj napriek tomu, že vzde-
lávame deti s mentálnym postihnutím, je pre nich 
cudzí jazyk veľkým prínosom a nemajú problém 
sa ho hravou formou naučiť. Zažili sme už aj prvé 
úspechy počas verejného vystúpenia pri príleži-

tosti posedenia s našimi bývalými zamestnancami. 
Sme radi a dúfame, že sa v budúcnosti zúčastní-
me ešte podobných projektov a medzinárodných 
školení v zahraničí, ktoré sú pre pedagógov ob-
rovským prínosom do ich práce.  
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NBS – Múzeum mincí a medailí Kremnica 
Mincovňa Kremnica, š.p. 

MV SR, Štátny archív Banská Bystrica – Pracovisko Archív Kremnica

VZNIK 
ČESKOSLOVENSKEJ 

REPUBLIKY 1918
Kremnická mincovňa  

a jej postavenie v novom štáte
22. 11. 2018 – 30. 6. 2019 

utorok – sobota 9.00 – 16.30 h 
Expozícia Líce a rub peňazí – Dejiny medailérstva 

Štefánikovo nám. 10/19, Kremnica

www.muzeumkremnica.sk

Dovoľujeme si Vás informovať, že z podujatia budú vyhotovované fotografie. Fotografie budú slúžiť na propagačné  
a dokumentačné účely Múzea mincí a medailí Kremnica a Národnej banky Slovenska (NBS). Môžu byť zverejnené na internetovej stránke NBS,  

na facebooku múzea, na Intranete NBS, v Ročenke NBS a v časopise BIATEC, ktorý vydáva NBS. 

VÝSTAVA

9. 12. 2018 (nedeľa) o 19.00 h
Kostol sv. Kataríny, Mestský hrad v Kremnici

Vstupné: 8 € dospelí v predpredaji / 10 € dospelí v deň koncertu
                 5 € deti, študenti, seniori, ZŤP
Predpredaj vstupeniek v Meštianskom dome na dlhodobej výstave Pôvab kameninových záhrad.

Hradné vianočné mini trhy 
9. 12. 2018, 15.00 – 19.00 h
Mestský hrad, Kremnica

Živý betlehem – DFS Dukátik  
(ZUŠ J. L. Bellu Kremnica)
9. 12. 2018, 16.00 h
Mestský hrad, Kremnica

NBS – Múzeum mincí a medailí Kremnica
Mesto Kremnica

Podujatie podporili:  
Mesto Kremnica
Kremnická banská spoločnosť s.r.o. 
Elba a.s.
Bach systems s.r.o.
OZ Kremnica nad Zlato

Mediálny partner:

www.muzeumkremnica.sk
www.facebook.com/muzeumKremnica

Dovoľujeme si Vás informovať, že z podujatia budú vyhotovované fotografie. Fotografie budú slúžiť na propagačné a dokumentačné účely 
Múzea mincí a medailí Kremnica a Národnej banky Slovenska (NBS). Môžu byť zverejnené na internetovej stránke NBS, na Facebooku 
múzea, na Intranete NBS, v Ročenke NBS a v časopise BIATEC, ktorý vydáva NBS a môžu byť poskytnuté mediálnemu partnerovi.

Adventný 
koncert

Katky  
Koščovej

NBS – Múzeum mincí a medailí Kremnica a Mesto Kremnica 
Vás srdečne pozývajú stráviť popoludnie druhej adventnej nedele – 9. decembra 2018  do areálu 
Mestského hradu v Kremnici, kde pre všetkých pripravujeme:  

HRADNÉ VIANOČNÉ MINI TRHY / 15.00 – 19.00 hod.
ŽIVÝ BETLEHEM / 16.00 hod.

Detský folklórny súbor Dukátik pri Základnej umeleckej škole J.L.Bellu 
v Kremnici
ADVENTNÝ KONCERT KATKY KOŠČOVEJ / 19.00 hod.
Vstupné na koncert je v predpredaji 8,- €, v deň koncertu 10,- € - dospelí, 
                                                                    5,- € - deti, študenti, seniori, ZŤP
Vstupenky v predpredaji si môžete zakúpiť v NBS – Múzeu mincí a medailí v Meštianskom dome na 
dlhodobej výstave Pôvab kameninových záhrad,  prípadne  v expozícii Líce a rub peňazí.

Za  podporu Adventného koncertu srdečne ďakujeme týmto partnerom:
Mesto Kremnica, Kremnická banská spoločnosť s r.o., Elba a.s., Bach systems s.r.o., OZ Kremnica nad 
Zlato a mediálnemu partnerovi  Ziar24.

14. DECEMBER O 18.00 V MSKS
Veronika Rabada (bývalá speváčka sk. Hrdza) 
po svojom debutovom albume Lúka, ktorý vyšiel 
v lete tohto roku, prichádza do desiatich sloven-
ských miest v rámci svojho prvého malého kon-
certného turné. Veronika a jej šesťčlenná kape-
la ponúkne od tradičných slovenských kolied aj 
skladby zo spomínaného albumu Lúka, ktoré už 
poslucháči poznajú: Ach Janíčko, Zabudni, Ľúbim 
cigána Jána... Je naozaj na čo sa tešiť. Každý kto 
si zakúpi vstupenku dostane pri vstupe na koncert 
malé šesťpesničkové promo CD.

Vstupné: 10 €, 
Predpredaj v Kultúrnom a informačnom centre 
mesta Kremnica

VIRVAR zabodoval v 
Slovenskej hudobnej 
lige
TS

Mladá kremnická hudobná skupina VIRVAR (Matúš 
Vojtko, Marek Vojtko, Samuel Junas  a Dávid Hric 
– Matúška) bola počas celého roka 2018 súčas-
ťou celoslovenskej súťaže Slovenská hudobná liga. 

Systém súťaže bol postupový a do finále sa cez 
päť základných kôl nominovalo 8 hudobných sku-
pín. VIRVAR bol porotou vybraný zo základného 
kola v Banskej Bystrici ako Najlepší mladý interpret 
základného kola (do 21 rokov) a zároveň sa stal 
suverénnym víťazom internetového hlasovania 
verejnosti. Vďaka tomuto sa v stredu 21.11. pred-
stavil vo finále v Košickom GES Klube, kde získal v 
silnej konkurencií skupín z celého Slovenska defini-
tívne ocenenie Najlepší mladý interpret. 

Jednou z cien pre dnes už úspešného finalistu bolo 
aj nahrávanie hudobného singla v Bardejovskom 
nahrávacom štúdiu Leon Art. VIRVAR tak môže 
svojim fanúšikom na Youtube predstaviť novú pie-
seň Koniec leta (https://www.youtube.com/watch-
?v=pNjtrNkg8hY). 

Hudobná skupina VIRVAR vznikla v roku 2011 a 
počas svojej existencie stihla vyhrať niekoľko det-
ských a mládežníckych hudobných súťaži. V roku 
2017 skupina vydala svoj debutový album Ge-
nerácia a na svojom konte má tri videoklipy, ktoré 
nájdete na Youtube kanále skupiny. 
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18. - 20. 12. 2018
od 10.00 - 20.00

17. novembra sa historické pivnice v centre Krem-
nice naplnili vinármi a účastníkmi Kremnickej sláv-
nosti vína 2018. Už druhý ročník podujatia prilákal 
okolo 500 ochutnávačov a milovníkov dobrého 
vína. ,,Som maximálne spokojný, jednak ma pote-
šil obrovský záujem o vstupenky už v predpredaji, 
keď objednávky chodili z celej republiky, dokonca 
aj z Čiech, no zároveň ma trošku mrzí, že posledné 
dva týždne som už nemohol záujemcov uspokojiť, 
keďže počet vstupeniek bol 500 na osem pivníc. 
Keby sme dali do predaja ešte ďalšie, bolo by to 
už na úkor kvality a bezpečnosti hostí," vysvetľuje 
Martin Varhaňovský, hlavný organizátor poduja-
tia. Ten sľubuje, že v ďalšom ročníku 17. novem-
bra 2019 pre hostí pribudnú ďalšie 2 pivnice, čím 
vznikne priestor aj pre viac vstupeniek v predaji. 
Podľa Varhaňovského boli ubytovacie kapacity v 
centre mesta kompletne obsadené a vinárov tak 
musel ubytovať na Skalke. ,,Kremnická slávnosť 
vína má širší rozmer, šírim kultúru pitia vína. Je to 
ale aj o pritiahnutí turistov do mesta. Môj cieľ je 
robiť Kremnicu atraktívnejšou pre nás, aj pre hos-
tí," uzatvára Martin Varhaňovský.
Pozrite si pár fotografií z podujatia.

Kremnická slávnosť 
vína 2018
Veronika Chrienová, foto: Ivan Čillík

Vo štvrtok 20. decembra - BENEFIČNÝ PUNČ PRIMÁTORA A POSLANCOV od 14.00
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Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Filmy
Teheránske tabu

STREDA 12.12. o 19.00 
Tri mladé ženy a jeden muž majú 
podobné túžby ako ich vrstovníci 
inde na svete. Žijú ale v Teheráne, 
kde platia úplne iné pravidlá. Rocko-
vé koncerty v kluboch, nemanželský 
sex, alkohol aj drogy miestne zákony 
zakazujú a vytláčajú do podzemia.  
Nemecko, Rakúsko, 2017, far., 90 min

Koncerty

December v KC Akropola

Dežo Ursiny 70

STREDA 19.12. o 19.30 
Záznam koncertu, ktorý 4. októbra 
2017 k 70. nedožitým narodeninám 
Deža Ursinyho zorganizoval jeho syn 
Jakub Ursiny. Dramaturgia koncertu 
v troch blokoch predstavila široký a 
reprezentatívny prierez tvorbou tohto 
výnimočného umelca.
Slovensko, 2018, far., 62 min

8. december, 20.00

MATTIA BOYZZ & 
CONQUET

Dvojkoncert talentovaných muzikantov!
Jazzová skupina Mattia Boyzz vznikla v júli 
2018 po spoločnom absolvovaní Letnej dže-
zovej dielne, ktorá sa konala na Bratislavskom 
konzervatóriu. Kapela hrá prevažne fusion, ale 
orientuje sa tiež aj na iné jazzové žánre, ako 
napríklad bebop, latin, groove, swing, Vo svojom 
repertoáry ma aj niekoľko svojich skladieb.

22. december, 20.00 TALENT TRANSPORT

Skúsení hudobníci majú za sebou viacročné 
účinkovanie v niekoľkých známych a úspeš-
ných hudobných zoskupeniach ako Hrana, 
Jana Kirschner, IMT Smile či Sounds Like This. 
Na naplnenie ich vlastných tvorivých ambícií 
však dozrel čas až v roku 2014.

13. december, 18.00
ROMAN HOLEC / AKO VOJNA 

EŠTE NESKONČILA A REPUBLIKA 
EŠTE LEN VZNIKALA

Ako vojna ešte neskončila a repub-
lika ešte len vznikala ... (1918 - 1920)
Po prednáškach v Londýne, Lipsku, 
Prahe, Budapešti a inde... sa zastaví 
renomovaná osobnosť a skutočná 
celebrita, profesor historik Roman 
Holec aj v Kremnici! 
Priblíži nám dejinné súvislosti vzniku 
a prvých rokov existencie spoloč-
ného štátu Slovákov a Čechov.

8. december, 15.00 DIVADLO FÍ / DÚHA

12. december, 18.00 POCITOVÉ MAPY

22. december, 19.00
DANIEL HAAS KIANIČKA: MINCOVÉ 

FALZIFIKÁTY A KRIMINALITA 
V KREMNICI

Prednášky

Prednáška spojená s fotoprezen-
táciou a diskusiou.
Renomovaný kremnický historik D. 
H. Kianička nám priblíži v predvia-
nočnej prednáške originálny kúsok 
z kremnickej minulosti...

Prednáška sa uskutoční bezpro-
stredne pred džezovým koncer-
tom Talent Transport

Vstupné na obe podujatia: 5€

26. december PIŠTA PARTY

Tradičná štefanská party v KC Akropola.

Divadlo

Keď za slniečka pršieva, dúha sa nám 
usmieva. Milý Maco povedz nám, akú 
farbu v ruke mám?
bábkové divadielko pre deti vo veku od 
0,5 do 3 rokov
https://www.divadlofi.com/duha

Pozor: predstavenie je limitované na 
max. 10 rodín! V prípade záujmu napíš-
te do správy na https://www.facebook.
com/AkropolaKremnica/
vstupné: 5€/rodina

Workshop

Pocitové mapy sú nástroj, ktorý sa začal používať relatívne nedávno, ale vychádza 
z oveľa staršieho prístupu mentálnych máp vyvinutého v 60.rokoch 20.storočia. 
Počas prednášky sa pozrieme na to, čo to vlastne pocitové mapy sú a ako ich je 
možné použiť v plánovaní verejného priestoru. Predstavíme si konkrétne príklady 
dobrej praxe z Česka, Slovenska či iných štátov Európy. 
https://www.pocitovemapy.cz/
Jirka Pánek / lektor workshopu / je odborným asistentom na Katedre rozvojových 
a enviromentálnych štúdií (UP Olomouc) a spoluautorom aplikácie PocitovéMapy.
cz. Vo svojom výskume sa zaoberá geoparticipáciou – zapojením občanov do 
plánovania verejného priestoru prostredníctvom máp a geoinformačných techno-
lógií. Počas posledných piatich rokov sa spolupodieľal na tvorbe pocitových máp 
pre takmer 100 miest v Česku i na Slovensku.



11/2018KNIŽNICA JÁNA KOLLÁRA INFORMAČNÝ MESAČNÍK SAMOSPRÁVY
KREMNICKÉ NOVINY12

Dňa 17. 11. 2018 oslávi naše mesto 690 rokov od 
svojho založenia. KJK si pripomenula tento vý-
znamný dátum ďalším podujatím s názvom 690 
rokov Kremnice v jej pamiatkach. Podujatie sa 
uskutočnilo 12. 11. 2018 v čitárni knižnice. Jednalo 
sa o prednášku spojenú s prezentáciou s histori-
kom Danielom Haas Kianičkom. Porozprával nám 
o kultúrnych pamiatkach - či už zaniknutých, ako 
napr. kostol Panny Márie, synagóga, kúpele, pred-
bránie, Anna šachta, malá brána, pôvodné mosty, 
ako aj o historických pamiatkach a pamätihod-
nostiach, ktoré sa zachovali dodnes, napr. kostol 
sv. Kataríny, morový stĺp, zachované časti mest-
ských hradieb a námestia, fontána, karner sv. On-
dreja, budova mincovne, františkánsky kostol a 
mnohé iné. Prezentácia bola veľmi pútavá, o čom 
svedčí aj množstvo otázok, postrehov a pripomie-
nok zúčastneného publika.
Toto podujatie sme zorganizovali aj 19. 11. a bolo 
určené deťom Základnej školy so sluchovým po-
stihnutím internátnej Viliama Gaňu v Kremnici.

História Kremnice 
ukrytá v pamiatkach
Lucia Fronková

NOVINKY V KNIŽNICI
LITERATÚRA PRE DOSPELÝCH

Ján Špirko - Zajatec
Aj skúsený majster psychotrilerov by mal čo robiť, aby vymyslel podobný príbeh, aký 
ponúka táto kniha. Lenže všetky udalosti opísané autorom sa skutočne stali. Sedemná-
sťročný Ján Špirko možno ani netušil, akému riziku vystavuje seba a svoju rodinu, keď 
robil spojku medzi partizánskymi skupinami. Jeho vlasť bola ohrozená, a tak ju išiel brániť. 
Zdalo sa mu to rovnako prirodzené ako vyrieknutie sľubu priateľovi v zajateckom tábore, 
ktorý sa jednému z nich stal neskôr osudným. Keď mladučkého partizána v obci Veľké 
Borové Nemci ranili, odvliekli ho na gestapo do Ružomberka. A tam sa začína cesta plná 
hrôzy, bolesti, sklamania, ale i veľkej viery a odhodlania.

zdroj popisov kníh: martinus.sk

 
BBSK – Knižnica Jána Kollára, Kremnica 

a Klub fotopublicistov  
Slovenského syndikátu novinárov 

 

 

Vás pozývajú na výstavu kalendárov  

v rámci celoslovenskej súťaže fotopublicistov 
 

 

„Najkrajší kalendár Slovenska 2018“ 
26. ročník 

 

 

 

Výstava sa nachádza v priestoroch čitárne knižnice 

a potrvá do konca decembra 2018 

 

 

 

Vstup voľný 

ZMENA OTVÁRACÍCH HODÍN 
V KJKK POČAS VIANOC

27.12.2018 – štvrtok  13.00 – 15.00
28.12.2018 – piatok   08.00 – 16.00
31.12.2018 – pondelok ZATVORENÉ

Eliška Melušová – Zbierka básní skutočného života
Autorka v knihe Zbierka básní skutočného života prináša niekoľko intímnych, emotívne 
ladených básní, ktoré predstavujú rozličné obdobia života. Ústrednou témou je láska, a to 
v rôznych podobách, v ktorých ju poznáme. Pri čítaní zbierky vás zaujmú nie len autorki-
ne originálne myšlienky, ale aj svojský štýl ich vyjadrovania, ktorý kolíše medzi tradičnou 
a modernou poéziou. Básne, udalosti, ako i samotné postavy v nich sú reálne tak, ako 
sám život. Stačí mať dobrú náladu, zmysly pozorovateľa, chuť bádateľa a vaše srdcia sa 
im otvoria samé.

Margita Kániková – Zabudni na Paríž
Príbeh, ktorého ústrednou postavou je stredoškolská profesorka Ema, je vybudovaný 
nielen na jej osobných zážitkoch, ale zahŕňa skúsenosť generácie, ktorá väčšiu časť 
svojho života prežila v totalitnom režime so všetkými jeho nehumanistickými praktikami a 
obmedzeniami, z ktorých v pamäti tejto generácie natrvalo utkvelo obmedzenie sobod-
ne cestovať po svete.

Kocian R. Nikola – Rozchod
Táto kniha predstavuje pohľad obyčajnej ženy na to, ako zvládla rozchod. Ako ho prežila 
a ako sa s ním nakoniec vysporiadala. Jej príbeh je reálny a spísaný so všetkým, čo sa jej 
naozaj stalo, čo naozaj cítila a prežívala. Je priamy a prerozprávaný na rovinu. Rozchod 
nie je ľahká vec a nikdy ňou nebude. Nikola Kocian hovorí otvorene o jeho najtemnejších 
stránkach a opisuje reálne situácie, do ktorých ju dostal. A hlavne, ako sa z neho dostala 
ona.

LITERATÚRA PRE DETI A MLÁDEŽ
Sabine Städing - Petronela Jabĺčková 3: Guľovačka a nezbedný škriatok
Olívia a Oliver túžobne čakajú na prvé snehové vločky a Petronela sa snaží jablkový 
domec vyzdobiť tak, aby bol čo najútulnejší. Na návštevu sa totiž ohlásili jej sestry – ča-
rodejnice zodpovedné za počasie. Vo všetkom tom ruchu a zmätku si nikto nevšimne 
vianočného škriatka, ktorý sa uhniezdil v dome pri mlyne. Svojimi žartíkmi sa postará o 
poriadny rozruch – a aj o poriadnu hádku medzi dvojčatami. Petronela však zistí, kto v 
mlyne vyčíňa, a dostane nápad, ako na škriatka vyzrieť...

Zuzana Kuglerová - Vianočné rozprávky povesti a balady
Najčarovnejšie obdobie roka prináša malým aj veľkým čitateľom prvá dáma slovenských 
povestí a histórie Zuzana Kuglerová. Dozviete sa, že spolu s tromi kráľmi putoval do Betle-
hema ešte jeden pútnik, ktorý cestou rozdal všetko, čo mal. A predsa sa narodené Dieťa 
najviac potešilo jeho príchodu. Tí, čo milujú príbeh o Snehovej kráľovnej, si môžu prečítať 
jeho pokračovanie pod názvom Snehovláska. V knihe nájdete rozprávku o Zázračnom 
sobovi, ktorému sa na Štedrý deň sype spod kopýt zlatý prach.... 
Každá z rozprávok má v sebe kúsok autorkinho imaginárneho sveta, v ktorom čaká na 
vás plno prekvapení a kúziel.
Liane Schneider, Eva Wenzel-Bürger – Terka oslavuje Vianoce
Hoci výklady obchodov už blikajú vianočnou výzdobou, do sviatkov je ešte ďaleko. Ter-
ka si nekonečné čakanie kráti vyrábaním vianočných ozdôb a prechádzkami po trhoch 
s mamou a bračekom. Už sa nevie dočkať prekvapení pod stromčekom! Veľmi si želá 
najmä jeden darček… ktovie, či je naozaj pravda, že sa vianočné želania plnia? Terka 
očakáva Štedrý večer v riadnom napätí…

Sheila Norton - Oliver - Kocúr, ktorý zachránil Vianoce
Kocúrik Oliver len výnimočne opúšťa svoj bezpečný domov v hostinci Horáreň. No keď 
hostinec zničí požiar, zostane bez strechy nad hlavou. Oliverov život sa dramaticky zmení. 
Vo svojej blízkosti však nájde veľa láskavých ľudí, ktorí sa oňho postarajú. Znovu sa na-
učí dôverovať a svojím jedinečným spôsobom ovplyvňuje celé okolie. Po zoznámení sa s 
chorou Caroline, ktorej chýbajú kamaráti, si uvedomí, že ich dedina potrebuje vianočný 
zázrak...

Svetlana Kurćubić Ružić – Zatúlaná Máša
Kedysi dávno, v ďalekej rozľahlej krajine zvanej Rusko, žilo milé malé dievčatko Máša. V 
jeden pekný letný deň sa s kamarátkami vybrala do lesa nazbierať jahody a hríby. Netu-
šila, že ju tam čaká najväčšie dobrodružstvo, aké kedy zažila...

Holly Webb – Kitty, utajené mačiatko
Sťahovanie do nového domu a nástup do inej školy dali Lotke poriadne zabrať. Zrazu 
však v jednej uličke objaví rodinku zatúlaných mačiatok a už sa necíti taká osamelá. Obľ-
úbi si najmä jednu čiernobielu mačičku a nazve ju Kitty.
Mačiatko smúti, keď ho odlúčia od ostatných súrodencov. Lotka jej vyrobí nový peliešok a 
schová ho do skleníka. Mačiatko tam však nemôže zostať navždy. Dokedy sa im podarí 
udržať toto tajomstvo?
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Zimná údržba bude pokračovať v minuloročnom 
trende
Počas zimnej sezóny 2018/2019 sa bežecké trate 
budú upravovať podobne ako minulý rok. Sever-
ný a južný okruh na Skalke bude podľa riaditeľ-
ky Kultúrneho a informačného centra Kremnica 
Zuzany Tileschovej aj túto sezónu upravovať MKL 
Kremnica veľkým strojom a BÚDA, s.r.o. malým 
strojom každý piatok a sobotu, resp. priebežne 
podľa snehových podmienok. Štadión Rudolfa 
Čillíka a in-line dráhu aj tento rok bude upravo-
vať Roman Béreš z Cyklosanté Kremnica, resp. aj 
iné subjekty podľa dohody.  ,,Pri južnom okruhu aj 
tento rok pomôže banskobystrická strana," dopĺ-
ňa Tileschová. 

Aj tento rok budú bežkári prispievať na úpravu 
bežeckých tratí
Tak ako vlani, aj túto sezónu môže každý bežkár 
starší ako 15 rokov prispieť sumou 2€ na úpra-
vu bežeckých tratí. Príspevky sa budú počas ví-
kendov, sviatkov a školských prázdnin vyberať 
aj priamo na bežeckých tratiach. ,,Za sumu 2€ 
dostane prispievateľ náramok. Zároveň dostane 
aj materiál o bežeckých tratiach, v ktorom nájde 
mapky okruhov," vysvetľuje Zuzana Tileschová. 
Prispieť na úpravu bežeckých tratí bude aj tento 
rok možné formou kúpy celosezónnej nálepky v 
hodnote 30€. Tá je oproti minulému roku vyššia, 
keďže vlani sa s predajom začalo až počas pre-
biehajúcej sezóny.
Bežkári budú môcť prispieť v predajných miestach 
tak ako minulý rok, pričom podľa Tileschovej by 
mali pribudnúť aj nové. Zostatok z vyzbieraných 
príspevkov z minulého roka je 13 235,25 €.

Z vyzbieranej sumy za minulý rok budú pri Relax 
centre osadené kontajnery - sociálne zariadenia
,,Vďaka príspevkom na úpravu tratí mohol byť 
obstraraný sanitárny kontajner ako prvý krok 
k vybavenosti pre bežkárov," hovorí Zuzana Ti-
leschová s tým, že z príspevkov bolo na kontajner 
použitých 9 tisíc eur. Kontajner by mal byť osade-
ný pri Relax centre na Skalke a bude slúžiť ako 
sociálne zariadenie pre návštevníkov Skalky. 
Primátor mesta Alexander Ferenčík sľubuje aj troj-
kontajner, ktorý by mal slúžiť ako šatne s uzamy-
kateľnými skrinkami.

Bežecké trate sa udržiavali aj v lete
Letná údržba bežeckých tratí si vyžaduje najmä 
čistenie tratí od kameňov a konárov, ktoré by pri 
tej zimnej mohli spôsobiť nepríjemnosti strojom aj 
bežkárom. Túto letnú sezónu si úprava tratí vyži-
adala niekoľko brigád, na ktorých subjekty strá-
vili dokopy 100 hodín. ,,V spolupráci s mestskými 
lesmi, technickými službami,  MKL a Bielou stopou 
sa mulčovali a kosili štandardné trate,  severný a 
južný okruh," vysvteľuje koordinátorka úpravy be-
žeckých tratí a zástupkyňa primátora mesta Iveta 
Ceferová. 
Štandardné bežecké trate upravili technické služ-
by mesta  a na severnom a južnom okruhu bol 
stroj zo Záhradníckych a rekreačných služieb 
mesta Banská Bystrica. ,,Na južnom okruhu od Bys-
trického po Kordícke sedlo boli strojom p. Frindta 
odstránené kamene, ktoré poškodzovali radlicu 
ratrakov a zároveň bol upravený úvoz pred  Lo-
pušným vrchom zrovnaním terénnych nerovností.  
Na severnom okruhu boli osadené smerové tabu-
le pre lepšiu orientáciu bežkárov v teréne," opisuje 
bližšie Ceferová. ,,Rozsahom vykonaných prác pri 
letnej údržbe bežeckých tratí mesto Kremnica do-
kazuje, že dobrovoľný príspevok, ktorý sa začal v 
minulej sezóne vyberať slúži k skvalitneniu služieb 
pre bežkárov," dodáva.

Jeseň bola na Skalke silná
Podľa Zuzany Tileschovej bola jeseň 2018 na 
Skalke, čo sa týka návštevníkov Relax centra, sil-
ná. ,,Veríme, že ani zima nesklame a budeme sa 
tešiť z veľkého počtu bežkárov a turistov," dopĺňa.

Na Skalke sú na sezónu pripravení, už chýba "iba" sneh
Veronika Chrienová, foto: Ivan Čillík, mapa: MKL

NA SKALKE NÁJDETE DVA DRUHY BEŽECKÝCH TRATÍ:

• Trate pre výkonnostné športové bežecké lyžovanie tzv. štandardné, o ktoré sa stará Mestský 
klub lyžiarov a sú na nich organizované vrcholné športové podujatia v bežeckom lyžovaní, 
vrátane FIS kategórie. Trate v dĺžke 2-15 km sa nachádzajú v blízkom okolí Skalky. Mimo plá-
novaných pretekov sú prístupné aj rekreačným lyžiarom. 

• Trate rekreačné tzv. turistické sú určené všetkým nadšencom a milovníkom bežeckého lyžo-
vania. Stará sa o ne TJ Biela stopa Kremnica, ktorá na týchto tratiach organizuje aj diaľkový 
beh na lyžiach Biela stopa.

Východiskom bežeckých na tratí je Štadión Rudolfa Čillíka, ktorý sa nachádza priamo pod tele-
víznym vysielačom Suchá hora.

Zo strany Kremnice je prístupná cestou č. 578, ktorá na Skalke končí parkoviskom. Z banskobyst-
rickej strany je najobľúbenejším východiskom horská obec Kordíky, ratrakom upravovaná trať 
vedie aj z Králik priamo na hlavný hrebeň Kremnických vrchov. Bežkami je Skalka prístupná aj z 
obce Krahule od lyžiarskych vlekov cez tzv. Predné pláne a Zadné diely. Táto trasa je naširoko 
upravená a okrem bežkárov ju využívajú aj sánkari a peší na zimnú i letnú turistiku. Smerom na 
južný okruh sa zastavte v pohostinnej tradičnej turistickej chate Hostinec s bufetom, ktorú vlast-
ní Klub slovenských turistov. Južný okruh ma viacero variant, jedno z alternatív je aj návrat do 
Kremnice po modrej značke. Bežecká trasa smerom na sever kopíruje historickú tzv. Zlatú cestu 
po sedlo Tunel, pokračuje k rázcestiu Václavák, kde je možné zvoliť viaceré varianty trasy - od 
7 - 25 km.

visitkremnica.com
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Kúpele Turčianske Teplice majú bohatú históriu. Od 
roku 1535 až do roku 1948 patrili mestu Kremnica, 
ktoré do nich investovalo nemalé finančné pros-
triedky – nechalo vystavať kúpeľné budovy, pre-
vádzkovalo kúpele, založilo park. Článok o týchto 
aktivitách mesta Kremnice bol uverejnený aj v ča-
sopise Kremnický letopis.
V súčasnosti sa do tlače pripravuje hodnotná, 
obsažná a bohato ilustrovaná publikácia o deji-
nách Turčianskych Teplíc, ktorých neodmysliteľ-
nou súčasťou bolo mesto Kremnica. Knihu napísal 
renomovaný historik PhDr. Ľubomír Jankovič, PhD. 
zo Slovenskej národnej knižnice v Martine a využil 
pri tom predovšetkým pramene z archívu mesta 
Kremnice, ako aj kremnického múzea.
Kniha je pripravená na vydanie, chýbajú však pe-
ňažné prostriedky na jej vytlačenie. Rozhodli sme 
sa preto vypísať verejnú zbierku, ktorá už bola 
prezentovaná v Martine i Turčianskych Tepliciach. 
Obraciame sa aj na vás, Kremničanov, s prosbou 
o zapojenie sa do tejto zbierky. Ponúkame Vám 
ako protihodnotu, získať nesmrteľnosť zvečnením 
v tejto knihe. 

Podmienky verejnej, Teplickej zbierky nesmrteľ-
ných:
Každý jeden z Vás, kto vloží, alebo pošle na trans-
parentný účet v Slovenskej sporiteľni číslo účtu 
SK9009000000005144129543 finančnú čiastku: 
- 15 € a viac bude menovite uverejnený v tiráži 
publikácie. 
- 30 € a viac bude menovite zverejnený v tiráži 
publikácie tučným písmom.

- 50 € a viac bude menovite uverejnený v tiráži 
publikácie tučným písmom a získa 1ks knižnej pu-
blikácie.
Názov účtu bol zriadený na meno Ing. František 
Mičuda a má názov Turčianske Teplice 1281-1918. 
Pre identifikáciu finančnej čiastky je nutné v sprá-
ve pre prijímateľa uviesť
celé meno a priezvisko, aj s titulmi,  ktoré bude 
uvedené v abecednom poradí 
(napr. PhDr. Jankovič Ľubomír, PhD.).

Z peňažných zbierok sa stavalo Národné divadlo 
v Prahe, ale aj Národný dom v Martine. Skúsme 
napodobniť našich predkov!
Prečo prispieť na knihu? Najmä preto, že kniha 
predstavuje výnimočný, svojím spôsobom jedi-
nečný a reprezentatívny súbor obrazových a fak-
tografických informácii o vyše sedemsto ročnej 
histórii, pôsobení a dedičstve kúpeľov i mesta Tur-
čianske Teplice, z ktorej viac ako 400 rokov boli 
vlastníctvom mesta Kremnice.

UKÁŽKA Z PRIPRAVOVANEJ KNIHY:

Kráľovská Žigmundova návšteva teplických 
kúpeľov
Napriek dlhotrvajúcim majetkovým sporom sa 
teplické kúpele v prvej štvrtine 15. storočia stávali 
postupne známymi a navštevovanými. Prichádzali 
sem bohatí kremnickí mešťania, šľachta i zemania 
okolitých stolíc. A zavítal sem aj samotný panov-
ník. Kremnické mestské účty prezrádzajú, že v roku 
1423, cestou zo ,,Starého Zvolena cez Kremnicu“ 

Vážení Kremničania! Nová kniha o ,,vašich“ Turčianskych Tepliciach – verejná 
zbierka ,,nesmrteľných“!
Daniel Haas Kianička

na Spiš, prechádzal územím Hájskeho panstva 
reumou sužovaný kráľ Žigmund so sprievodom. 
Pri liečivých prameňoch strávil koncom marca, ale-
bo začiatkom apríla vraj celý deň a noc. Ani v tom 
čase tu zrejme ešte nestála žiadna trvalá stavba. 
Z tej doby sa spomína len mlyn, pravdepodobne 
drevený, postavený Hájskymi pánmi pri Žarnovi-
ci severne od teplých prameňov. Kráľ so svojimi 
dvoranmi, biskupom Gregoriom de Nissa a prav-
depodobne aj osobným lekárom Johannesom 
Stockom, prepoštom spišskej kapituly, zrejme po-
býval len v okolitých stanoch, alebo vo Vieske či 
Dolnej Štubni výdatne konzumujúc miestne jedlá a 
popíjajúc vína objednané a dovážané pre neho z 
Kremnice. Táto návšteva stála toto kráľovské mes-
to 662 zlatých a 45 denárov. Bola to pokojná, no 
iba chvíľková idyla v nepokojnej dobe plnej nási-
lia, bojov, pustošenia a drancovania.

Kontakty na realizačný tím:

Ing. František Mičuda,
producent a vydavateľ, 
vyhlasovateľ zbierky,
GSM: 0905 224 096
E-mail: fmicuda@nextra.sk

PhDr.  Ľubomír Jankovič, PhD.,
autor textov a zostavovateľ diela, 
GSM: 0904 444 336
E-mail: lubomir.jankovic@snk.sk

Hotel Malá Fatra v Turčianskych Tepliciach, v rokoch 1926 
– 1928 ho dalo vystavať mesto Kremnica

Kľučka s kremnickým znakom na dverách hotela Malá 
Fatra v Turčianskych Tepliciach

Vitráž s kremnickým erbom z hotela Malá Fatra v Tur-
čianskych Tepliciach

Bežecký úsek Slovenskej lyžiarskej asociácie (BÚ 
SLA) menoval po skončení uplynulej zimnej ly-
žiarskej sezóny členov reprezentačných družstiev 
Slovenska pre blížiacu sa sezónu 2018-2019. Sú 
medzi nimi aj lyžiari-bežci a bežkyňa Mestského 
klubu lyžiarov (MKL) Kremnica, zverenci trénera 
Jozefa Brünn.
V tíme chlapcov do 18 rokov (U 18, starších do-
rastencov) figurujú Denis Tilesch a Matúš Oravec, 
reprezentantkou v družstve dievčat do 18 rokov 
(U 18, starších dorasteniek bude Monika Bieliková. 
Medzinárodným vrcholom snaženia tento trojice 
v nastávajúcej sezóne bude boj o nomináciu na 
februárový  Zimný olympijský festival mládeže 
(EYOWF) 2019 v Sarajeve (Bosna a Hercegovina). 
Nominačné dvierka na tento európsky vrchol uve-
denej vekovej kategórie nemá zatvorené ani ďal-
šia lyžiarka MKL Kremnica Timea Mazúrová. 
Sarajevo (vtedy ešte v Juhoslávii) bolo v r. 1984 
dejiskom Zimných olympijských hier a práve tam 
získala kremnická rodáčka a kremnická odcho-
vankyňa Gabriela Svobodová-Sekajová (dnes 

Soukalová) prvú ženskú slovenskú zimnú olym-
pijskú medailu ako členka striebornej štafety žien 
Československa (ČSSR)  na 4x5 km.
Do slovenského  reprezentačného družstva juniorov 
(U 21) bol zaradený na túto sezónu aj Kristián Klou-
da z ŠKP Banská Bystrica, odchovanec MKL Krem-
nica. Členom realizačného tímu slovenských mužov 
a žien v pretekoch Svetového pohára 2018-2019 
bude aj Kremničan  Michal Polačko ako servisman.

Lyžiari MKL Kremnica v slovenských reprezentačných 
družstvách
Jozef Mecele, foto: Ivan Čillík
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Naša Rímskokatolícka farnosť je už viac ako 14 
rokov súčasťou eRka – Hnutia kresťanských spo-
ločenstiev detí, cez ktoré organizujeme mnoho 
podujatí počas celého roka. Deti sa so svojimi ve-
dúcimi stretávajú spravidla v týždenných alebo 
dvojtýždenných intervaloch. Program pre deti za-
bezpečujú dobrovoľníci, pre ktorých eRko pravi-
delne pripravuje vzdelávacie kurzy a metodické 
materiály. Počas uplynulých rokov sa viacerí z na-
šej farnosti zúčastnili napríklad Kurzu pre násťroč-
ných, Základného kurzu v letných mesiacoch, 
kurzu o táboroch alebo Dobrovoľníckej univerzity 
eRka. Aj z toho dôvodu je dobré, že sme členom 
eRka. Sme aktívnou farnosťou a naši členovia túto 
možnosť ísť na kurzy využívajú. Prostredníctvom 
aktivít, rozhovorov, príbehov, modlitby a hier pre-
žívajú deti so svojimi vedúcimi radostné spolo-
čenstvo. S deťmi na stretku robíme kroky k osob-
nej zrelosti, učíme sa službe druhým a rozvíjame 
náš duchovný život. Spoznávame svet s priateľ-
mi, rozvíjame naše talenty a zručnosti. Patríme do 
spoločenstva eRka a zažívame Cirkev ako spolo-
čenstvo z viery žijúcich a v láske konajúcich ľudí. 
Každý školský rok, od septembra do júna nasle-
dujúceho roka, máme v eRku ročnú tému. V tomto 
roku je ročná téma ,,Z malého zRnka strom.“, ktorú 
môžeme vyjadriť nasledujúcou myšlienkou: Aj keď 
sme malí veľa zmôžeme, zasadiť kúsok dobra do 
zeme. Povzbudzujme deti k dobročinnosti podo-

bajúcej sa malému zrnku. Je takmer neviditeľné, 
no „keď sa zaseje, vzíde, prerastie všetky byliny 
a vyháňa veľké konáre, takže v jeho tôni môžu 
hniezdiť nebeské vtáky.“ (Mk 4, 32). Naše detské 
stretká sa počas ročnej témy premenia na zrnká 
dobra. Deti majú prekvapivý potenciál meniť svet 
okolo seba. Potrebujú však pozvanie k dobročin-
nosti, dôveru, spoluprácu a otvorenosť. To ale nie 
je všetko, čo sa týka ročnej témy. Tá samozrejme 
zahŕňa aj ostatné aktivity, ktoré počas roka orga-
nizujeme a je ich naozaj mnoho. Napríklad zapojili 
sme sa do akcie Detský čin pomoci, kde sme sadili 
rastlinky do črepníkov alebo s deťmi sme si 28.10. 
zorganizovali Párty všetkých svätých. Taktiež sme 
boli už zo stretka aj viackrát zbierať odpadky na 
viacerých úsekoch na území mesta. Na druhej stra-
ne by sme chceli srdečne pozvať všetkých, aby vo 
vianočnom období prijali koledníkov Dobrej novi-
ny. Dobrá novina je celoslovenská akcia, pri ktorej 
deti ohlasujú do rodinách evanjelium – radostnú 
zvesť o narodení malého Ježiška. V našej farnos-
ti budeme koledovať 25.12. Taktiež pozývame na 
Jasličkovú pobožnosť 26.12. Zapojili sme sa aj do 
celosvetovej akcie Milión detí sa modlí ruženec a 
podporujeme aj Fórum života pri sviečke za nena-
rodené deti 2.11. To sú len podujatia z najbližšieho 
polroka. 
Asi najväčšou akciou, ktorú organizujeme, je let-
ný tábor pre deti. V tábore sa už mnoho rokov 

Z malého zRnka budujeme strom a naše ďalšie aktivity
Boris Kollár, zodpovedná osoba za eRko vo farnosti. Kontakt: 0904 906 927

stretávajú deti, ktoré chodia na detské stretká, s 
tými, ktoré možno prídu len raz za čas, prípadne 
nechodia na stretká vôbec, no na tábor sa veľmi 
tešia. Chcel by som sa ešte raz poďakovať mestu 
Kremnica za schválenie finančnej dotácie, ktorou 
nás rok čo rok podporuje. O granty mesto Krem-
nica žiadame každý rok. Toto je teda naša pravi-
delná práca s deťmi a preto pozývame všetkých 
rodičov k tomu, aby sa nebáli poslať svoje deti 
na detské stretká a zapájať sa do podujatí. Aj my 
máme veľmi radi tábor a tiež ho aj veľmi radi or-
ganizujeme, ale ten nie je všetko. Tábor je len vy-
vrcholením celoročného stretávania sa s deťmi v 
spoločenstvách na detských stretkách a pri iných 
podujatiach. Musíme robiť aj takúto prácu, a chce-
me ju robiť, pretože sa nedá počas roka organizo-
vať len tábor. To by bolo pre deti veľmi málo. Preto 
pozývame všetky deti aj na pravidelné podujatia, 
ktoré sa organizujú v našej farnosti. Pre viac infor-
mácií o detských stretkách a podujatiach s deť-
mi v našej farnosti Vás pozývam sledovať farskú 
webovú stránku - www.kremnica.fara.sk, farské 
oznamy, webovú stránku eRka - www.erko.sk, či 
našu Facebookovú skupinu – Farnosť Kremnica 
akcie. Všetkým, ktorí sa doteraz angažovali v služ-
be v rámci eRka, úprimne ďakujem, a teším sa na 
ďalšie spoločné podujatia. 

TJ Tatran Gerlachov usporiadal v prvú októbrovú 
nedeľu 17. roč. Memoriálu MUDr. Michala Guhra - 
Majstrovstvá Slovenska v behu na kolieskových ly-
žiach a  5. kolo Steiger Slovenského pohára v behu 
na kolieskových lyžiach.

Bežalo sa voľnou technikou s hromadným štartom 
na trati dlhej 3,8 km s prevýšením 238 m. Štart bol 
v Gerlachove a cieľ v Tatranskej Polianke.
Mestský klub lyžiarov získal dve zlaté a jednu 
striebornú medailu. O zlato sa pričinili  starší do-

Denis Tilesch a Laura Roglová majstrami Slovenska 
na kolieskových lyžiach
Jozef Mecele, foto: Martina Mazúrová

rastenec Denis Tilesch a mladšia dorastenka Lau-
ra Roglová, hoci je vekom ešte len staršia žiačka. 
Striebro si vybojoval starší dorastenec Matúš Ora-
vec. Ozdobou šampionátu bola účasť dvojnásob-
nej celkovej víťazky Svetového pohára v behu na 
kolieskových lyžiach (2017, 2018) Aleny Procház-
kovej (Slávia Ekonóm UMB Banská Bystrica).

Z výsledkov:
Muži a juniori (10 účastníkov): 1. Ján Korístek (Ski 
Team Jase Látky), ... 4. Kristián Klouda (ŠKP Banská 
Bystrica, odchovanec MKL Kremnica), druhý junior 
v poradí
Ženy a juniorky (4): 1. Alena Procházková (Slávia 
Ekonóm UMB B. Banská Bystrica), 2. Lucia Michalič-
ková (ŠKP Banská Bystrica, bývalá pretekárka MKL 
Kremnica), prvá juniorka v poradí
Starší dorastenci (2): 1. Denis Tilesch, 2. Matúš Ora-
vec (obaja MKL Kremnica)
Staršie dorastenky (9): l. Alena Kešeľáková (ŠKP 
Banská Bystrica),... 5. Timea Mazúrová, 6. Monika 
Bieliková (obe MKL Kremnica)
Mladší dorastenci (6): 1. Marko Havran (ŠKP Levo-
ča), ... 5. Erik Gordulič (MKL Kremnica)
Mladšie dorastenky (7): 1. Laura Roglová, ... 7. Vik-
tória Tatárová (obe MKL Kremnica)
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RIADKOVÁ INZERCIA

Ponúkam opravy a predaj šijacích strojov. Tel: 0907 129 671

Kúpim staré pohľadnice, fotografie Kremnice a banské lampy.
Kontakt: proob@rooline.sk, 0915 866 377

Profesionálne tepovanie 
posteľných matracov, stoličiek, 

sedacích súprav, kobercov 
a interiéru áut.

0917 921 356

INZERCIA

Priestory na prenájom v budove polikliniky v Kremnici, 
1. poschodie, 045/539 32 08

Predám krásny prerobený tehlový štvorizbový byt, s kozubom, s 
dvomi pivnicami v spoločenstve Londýn. Kontakt: 0903 616 095

HLASUJTE 
na www.komunitnegranty.sk  

Hlasujte za projekt: 7 dní tajomstiev mesta,  

ktorý predložila OZ Kreatívna spoločnosť Valava.  

 

Pomôžte aj VY podporiť projekt, vďaka ktorému môže 

Kremnica získať: 

● náučný chodník pamiatkami mesta 

● netradičný Deň detí 2019 v Kremnici a i. 

Ak sa nám spolu podarí získať najviac hlasov  

z 8 projektov v kraji, 

 v Kremnici navyše pribudnú na ihriská 

● hracie prvky s kremnickými motívmi 

 

Hlasovanie prebieha  

od 26. novembra 2018 od 0:00 hod.  

do 9. decembra 2018 do 24:00 hod.!!! 

Hlasovanie je bezplatné a prebieha prostredníctvom      

zadania telefónneho čísla, na ktoré hlasujúci prijme SMS kód.         

Ten následne zadá na stránku a hlas odošle. Telefónne čísla          

budú použité iba na overenie hlasu. Z každého telefónneho         

čísla je možné hlasovať iba raz. 

Grant vyhlásila:  

INZERCIA

Hľadáme čašníka do novootvoreného podniku na TPP. Bližšie
 informácie na tel. čísle 0907 729 722

Dňa 28. 10. 2018 o 15,30 hod. bol vyhlásený poplach pre DHZ Kremnica, že 
v oblasti ROH horí lúčny a lesný porast. Nebolo  na čo čakať, a tak pred-
seda DHZ zvolal telefonicky členov hasičskej jednotky, aby sa v čo naj-
kratšom čase dostavili do hasičskej zbrojnice. Trvalo asi 30 min. a deväť 
chlapov bolo v pohotovosti. Na výjazd sme vyrazili o 16,05 hod. K požiaru 
sme prišli ako prvá jednotka, a tak sme začali lokalizovať požiarisko a pri-
pravovať útočné vedenie k smeru požiaru. Celé cvičenie trvalo hodinu a 
zúčastnili sa ho: Jaroslav Franko, Lukáš Moravčík, Tomáš Moravčík, Matej 
Žabka, Roman Kosec, Matej Friebert, Dominik Šikula a Marek Žabka ml. 
Všetkým členom sa chcem poďakovať za ich obetavosť a spoluprácu.

Námetové cvičenie 2018
Jaroslav Franko

SLOVENSKÝ ČERVENÝ KRÍŽ V ŽIARI NAD HRONOM 
V SPOLUPRÁCI S MESTOM KREMNICA 

oznamuje všetkým darcom krvi, 
že dňa  

13. 12. 2018, t.j. vo štvrtok
v čase od 7.30 hod. do 10.00 hod. 

sa uskutoční 

KVAPKA KRVI 
v Mestskom kultúrnom stredisku 

v Kremnici. 

Prineste si občiansky preukaz a kartičku poistenca.

,,Každá kvapka pomôže zachrániť život“.


